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Sak 121/12  Virkning av regnskap 2011 m.v.  
 
Arkivsak: 201100064 
Arkivkode: 121 
Saksbehandler: Edel G Krogstad 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 10.09.12 44/12  
Omsorgskomite 10.09.12 49/12  
Oppvekstkomite 10.09.12  
Bydelsutvalget 17.09.12 121/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
VIRKNING AV REGNSKAP 2011 M.V.  
 
Bystyret har i sak 195/11 vedtatt sak om revidering av Oslo kommunes årsbudsjett for 2012. 
Saken gjelder primært konsekvenser av regnskapsresultat for 2011 og omfatter overføringer av 
særskilte øremerkede tildelinger og fremføring av mer/mindreforbruk i 2011. 
 
I bystyresaken økes budsjettet til Bydel Østensjø med 6,221 mill. kroner. Beløpet fremkommer 
som følger: 
 
vedtatt økning bystyret 6 221 000
mindreforbruk regnskap 2011  - økning 3 722 000
øremerkede midler - økning 2 499 000

 
 
Mindreforbruk 2011 – disponering av midler 
Bydelen avla et positivt driftsregnskap i 2011 med 3,722 mill. kroner. I forbindelse med 
bydelsutvalgets budsjettbehandling 2012 ble det ikke avsatt tilstrekkelig midler til å drifte 
tjenesten Brukervalg hjemmetjenesten som på det tidspunktet utgjorde 1,4 mill. kroner.  
Per juli måned viser tjenesten Brukervalg hjemmetjenesten et merforbruk på 5 mill. kroner som 
skyldes en gradvis økning i valg av private leverandører og kostnadskrevende enkeltbruker som 
krever døgnvakt.  
Bydelsdirektøren foreslår at 3,022 mill. kroner fra mindreforbruket 2011 avsettes til tjenesten 
Brukervalg hjemmetjenesten. 
 
I bydelsutvalgets budsjettbehandling 2012 ble det også vedtatt å øke budsjettet for egenbetaling av 
sykehjemsopphold med kr 730 000, som en følge av at det ble foreslått å øke med ytterligere 5 
sykehjemsplasser. Det var i bydelsdirektørens forslag kun lagt inn midler til kjøp av plasser, uten å 
ta hensyn til økte egenbetalingsinntekter. Fra bydelsdirektørens side ble dette begrunnet med at 
prognosen for 2011 tilsa en lavere egenandelsinntekt enn det som var forutsatt i budsjettet, og at 
det sannsynligvis også ville få tilsvarende konsekvens for budsjett 2012. Dette ble ikke hensyntatt 
ved budsjettbehandlingen.  
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Det er per juli måned en mindreinntekt på 4 mill. kroner totalt, hvorav 3,3 mill. kroner er knyttet 
til kjøp av færre sykehjemsplasser. Bydelsdirektøren foreslår at differansen til egenbetaling av 
sykehjemsopphold dekkes inn med kr 700 000 fra mindreforbruket 2011. 
 
Øremerkede midler 
De øremerkede midlene på kr 2 499 000 foreslås fordelt på de prosjektene midlene er tildelt til, og 
er fordelt på følgende prosjekter: 
 

Prosjektnavn funksjon beløp samlet pr 
kostra 

Kompetanseløftet i barnehagene 201 269 000 
MIB – menn i barnehagene 201 34 000 303 000
Faglig nettverk minoritetspråklig barn førsk.alder 211 188 000 188 000
Unge & rus  231 62 000 
Opplæring eurpARD 231 15 000 
Unge gjengangere 2011 231 123 000 
KRÅD midler ifm SaLTO 231 80 000 
Jenter, vold og trusler 231 9 000 
Idrett og utfordring 231 50 000 339 000
Forebygging uønskede svangerskap 232 22 000 
Aktiv 232 24 000 
Tiltakskjede mot skolefravær 232 145 000 191 000
Trivselstiltak senior/eldresentrene 234 352 000 352 000
Utviklingsmidler til kvalifiseringsprogrammet 242 37 000 
”Hva har du gjort i ferien?” 242 938 000 975 000
Familieveiviser 254 34 000 
Studentovertakelse i hjemmetjenesten 254 117 000 151 000
 
Vedlagt følger kommunerevisjonens merknader til regnskapet for 2011 og svar fra bydelen. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
disponering av mindreforbruk 2011 

1. funksjon 253 Bistand, pleie, omsorg i institusjoner for eldre og funksjonshemmede økes 
med kr 700 000 

2. funksjon 254 Bistand, pleie og omsorg til hjemmeboende økes med 3,022 mill. kroner 
 

øremerkede midler fra 2011 til 2012 
3. funksjon 201 Førskole økes med kr 303 000 
4. funksjon 211 Styrket tilbud til førskolebarn økes med kr 188 000 
5. funksjon 231 Aktivitetstilbud barn og unge økes med kr 339 000 
6. funksjon 232 Forebygging, helsestasjons- og skolehelsetjeneste økes med kr 191 000 
7. funksjon 234 Aktiviserings- og servicetjenester overfor eldre og funksjonshemmede økes 

med kr 352 000  
8. funksjon 242 Råd, veiledning og sosialt forebyggende arbeid økes med kr 975 000 
9. funksjon 254 Bistand, pleie og omsorg til hjemmeboende økes med kr 151 000 

 
Tove Stien /s        Håkon Kleven /s 
bydelsdirektør        avd.sjef plan og økonomi 
 
Vedlegg: 2 
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Sak 122/12  Månedsrapport økonomi og tjenesteproduksjon pr juli 2012  
 
Arkivsak: 201200161 
Arkivkode: 120.2 
Saksbehandler: Håkon Kleven 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 17.09.12 122/12  
 
MÅNEDSRAPPORT ØKONOMI OG TJENESTEPRODUKSJON PR JULI 2012  
 

Innledning og hovedkommentar økonomi 
Det legges med dette frem en oversikt over bydelens økonomi- og tjenesteproduksjon per juli 
2012. Årsprognose per juli er et samlet mindreforbruk på 1,56 mill. kroner.  
 
Det har vært knyttet usikkerhet til konsekvensene av samhandlingsreformen opp mot 
sykehjemsplasser og hjemmetjenesten. Bydelen har mottatt faktura til og med mars fra Ullevål 
sykehus som tilsvarer i snitt 3,6 overliggere per dag. Det er budsjettert med 2 overliggere per dag. 
Kravet er nå gjennomgått og, ut fra bydelens beregninger, ligger det faktiske betalingsansvaret på 
ca 1,7 overliggere per dag. Kravet fra Ullevål sykehus for perioden april – juli er mottatt, men 
kravet er ikke ferdig gjennomarbeidet. 
 
Sosialtjenesten har fortsatt en positiv trend hvor et lavere antall klienter forventes å kompensere 
for høyere gjennomsnittlig utbetaling. Barnevern melder nå en prognose på 2 mill. kroner i 
positivt avvik, som er en forbedring på 1,6 mill. kroner fra prognosen per mai. 
 
Sammenlignet med siste prognose som ble satt per mai, er det pleie og omsorgsområdet som har 
en forverring i prognosen. Det er spesielt botilbud til utviklingshemmede og brukervalg 
hjemmetjenesten som har vesentlige endringer. 
 
Prognosen per juli består av:  
Økonomisk sosialhjelp 1 200 
Kjøp sykehjemsplasser 11 000 
Vederlagsinntekter (4 000)
Hjemmetjenesten (5 000)
Hjemmetjenesten brukervalg (5 000)
Fagsenter barn og unge 700 
Funksjonshemmede 18-66 år (4 200)
Psykisk helse 0 
Barnevern 2 000 
Avsetninger 5 700
Øvrige tjenester (840)
SUM 1 560 

 
 

Kommentarer for det enkelte tjenesteområde 
 

Funksjonsområde 1, helse, sosial og nærmiljø 
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Per juli 2012 
budsjett 
hittil i år 

korrigert 
regnskap 
hittil i år 

korr avvik 
hittil i år 

totalt års-
budsjett 

års-
prognose 

per juli 
2012 

Bydelsutvalg/komiteer 903 728 175 1 557  20 
Bydelsadministrasjon 24 829 21 270 3 560 43 642  1 800 
Bydelsavsetning 889 1 524 (635) (14 369) 5 700 
Annet forebyggende 
helsearbeid 

1 799 1 515 284 3 241  65 

Fysio/ergo-tjenester 12 524 11 216 1 308 20 374  475 
Botilbud rus 3 132 3 564 (432) 5 369  (600) 
Kommunalt disponerte boliger 554 137 417 (680) (600) 
Barn og kultur felles 1 290 1 136 154 2 294    
Sysselsettingstiltak 7 731 9 375 (1 644) 11 411  (1 300) 
Sosialtjenesten/Boligkontoret 20 152 19 976 176 35 005    
HELSE, SOSIAL OG 
NÆRMILJØ 

73 802 70 441 3 362 107 844  5 560 

 
 
100/120/130/180 Bydelsadministrasjonen 
Administrasjonen forventer et mindreforbruk på 1,8 mill. kroner. Dette gjelder et mindreforbruk 
på 1,3 mill. kroner til egenandel AFP og uførepensjon og ledige lønnsmidler i administrasjonen 
med kr 600 000. 
 
190 Reserve/avsetninger 
Prognostisert reserve inneholder forventet overført mindreforbruk fra 2011 som fordeles bydelen 
ved bystyrets behandling av regnskap for 2011 i mai/juni. I tidligere prognoser er det hensyntatt en 
forventet overføring av 1,4 mill. kroner til dekning av manglende budsjett for hjemmesykepleie 
natt. Dette til dekning av 2 årsverk som ble oppretthold under bydelsutvalgets budsjettbehandling. 
Mindreforbruket i 2011 på 3,722 mill. kroner er nå ført ut som positiv prognose på 
avsetningskonto i sin helhet i påvente av bydelsutvalgets behandling av regnskap 2011. 
I tillegg er det økt forventet refusjon for ressurskrevende brukere på 2 mill. kroner.  
 
233 Annet forebyggende helsearbeid 
Familiesenteret forventer et mindreforbruk på kr 90 000 på lønn på grunn av vakant 
psykologstilling i januar, ytterligere 10 % vakanse fra februar, samt ferieavvikling uten lønn. 
 
241 Ergo/fysioterapi 
Området vil totalt sett få et mindreforbruk på kr 475 000. 
 
Ergo-fysioterapi for barn forventes å få et mindreforbruk på lønn på kr 125 000 på grunn av en 
kort periode med vakanse i forbindelse med utlysing og ansettelse av fysioterapeuter.  
 
Ergo-fysioterapi for voksne og driftstilskudd forventer et mindreforbruk kr 350 000 på grunn av 
ledige lønnsmidler, samt ledig driftstilskudd som er under ansettelse. 
 
243 Rus 
Det meldes et merforbruk på området rusinstitusjoner på kr 0,6 mill. kroner. Dette er en økning fra 
april hvor det ble meldt 0,5 mill. kroner. Økningen er knyttet til en ekstra kostnadskrevende 
bruker. I prognosen er medregnet ekstra avsetning på 1 mill. kroner i budsjett 2012.  
 
265 Kommunalt disponerte boliger 
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Det forventes et merforbruk på kr 600 000, i hovedsak knyttet til tomgangsleie på omsorgsboliger. 
Dette er en økning fra april, hvor det ble meldt kr 500 000.  
 
385 Barn og kultur felles 
Området forventes å gå i balanse. 
 
273/275/Introduksjonsordning, aktive tiltak 
Området går totalt sett i merforbruk med kr 1 300 000. 
   
Introduksjonsordningen: Det forventes et merforbruk på kr 860 000. Dette skyldes høyere 
lønnsutgifter pga gjennomsnittlig høyt antall deltakere i program, samt høyere bosettingskostnader 
(etablering og tannbehandling) enn budsjettert. Per juli er det 55 deltakere i 
introduksjonsprogrammet og det er bosatt 20 av bydelens kvote på 32 flyktninger.  
Kompensasjonsordningen per førsteårsbosatte flyktning er kr 100 000. Kr 20 000 fordeles som 
økonomisk sosialhjelp, mens de resterende kr 80 000 skal dekke utgifter til introduksjonsprogram. 
Prognosen er basert på forventet mottak av i alt 40 flyktninger i år, dvs. 32 kvoteflyktninger og 8 
familiegjenforente/selvbosettere, og sosialhjelpsandelen på kr 20 000 per flyktninger er 
medregnet.  
Det legges frem egen sak om overføring av midlene fra økonomisk sosialhjelp som er en del av 
introduksjonstilskuddet. Området forventes etter denne justeringen å gå i balanse. 
 
VTA-plasser (varig tilpasset arbeid): Det forventes totalt sett et merforbruk på kr 440 000 innfor 
området.  
  
242/281 Sosialsenterdrift og boligkontordrift 
Området forventes å gå i balanse. 
   
 
Funksjonsområde 2a barnehager 
 

Per juli 2012 
budsjett 
hittil i år 

korrigert 
regnskap 
hittil i år 

korr avvik 
hittil i år 

totalt års-
budsjett 

års-
prognose 

per juli 
2012 

Barnehager 225 734 223 939 1 796 369 384    
Styrket tilbud til førskolebarn 11 262 10 356 906 19 570  600 
BARNEHAGER 236 997 234 295 2 702 388 954  600 

 
201/221 Barnehager 
Barnehageområdet ligger foreløpig an til å gå i balanse. I forhold til budsjetterte ledige 
lønnsmidler ligger vi noe over budsjettet for perioden.  
  
211 Styrket tilbud til førskolebarn  
Språkenheten ved familiesenteret forventer et mindreforbruk på lønn på kr 200 000 på grunn av 
ubesatt stilling språkpedagog. Stillingen er lyst ut for 2. gang.  
Ressursenhet for førskolebarn forventes å gå i balanse.  
 
Funksjonsområde 2b Oppvekst 
 

Per juli 2012 
budsjett 
hittil i år 

korrigert 
regnskap 
hittil i år 

korr avvik 
hittil i år 

totalt års-
budsjett 

års-
prognose 

per juli 
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2012 

Fritidsklubber og 
ungdomstiltak 

10 233 9 354 879 18 439  120  

Helsetjenester barn og unge 10 868 10 424 444 19 443  60  
Barnevern 62 231 54 495 7 736 98 906  2 000  
OPPVEKST 83 331 74 272 9 059 136 788  2 180  

 
231 Fritidsklubber – ungdomstiltak 
Det forventes et mindreforbruk på kr 120 000, knyttet til sykelønnsrefusjon og ubrukte 
lønnsmidler. 
 
232 Helsetjenester barn og unge 
Helsestasjons- og skolehelsetjenesten har et mindreforbruk på kr 60 000. 
 
244/251/252 Barnevern  
På barnevernområdet totalt meldes per juli et prognostisert mindreforbruk på 2 mill. kroner, 
prognosen tar høyde for at det kan påløpe nye kostnader resten av året.      
 
Barnevern drift  
Det forventes et mindreforbruk på kr 700 000, i hovedsak knyttet til refusjon sykelønn.  
 
Tiltak i hjemmet 
Det forventes balanse på området. Antall barn med tiltak i hjemmet holder seg stabilt og er per juli 
på 114. Det ble i mars, april og mai kjøpt tre plasser i familiesenter, hvor budsjettforutsetningene 
var på to plasser i snitt for året. To av disse ble avviklet etter planen og avsluttet i mai. Prognosen 
gir rom for en ny plassering for resten av året dersom det skulle bli behov for det, ellers kan det bli 
et mindreforbruk på området. 
 
Tiltak utenfor hjemmet  
Per juli hadde barnevernkontoret 13 institusjonsplasseringer, mens gjennomsnittlig antall 
plasseringer hittil i året er 11,5. Dette er en økning fra april hvor antall plasseringer var 10 og 
gjennomsnittet var på 9,6. Gjennomsnittlig pris per institusjonsplass har også økt fra kr 7 320 per 
april til kr 7 467 per juli, mens budsjettert snittpris er kr 6 779 per plass. Differansen mellom reell 
og budsjettert snittpris per døgn samt snitt antall plasseringer gir et prognostisert merforbruk på 
1,579 mill. kroner per juli. I tillegg kommer 1 institusjonsplass i Ofot og 2 plasseringer i bydelens 
akutthjem, alle er innenfor de budsjetterte rammer.  
  
Fosterhjem under institusjon ligger 1,6 plasser under budsjettforutsetningene (8,6 plasser), dette 
gir et prognostisert mindreforbruk på 1,63 mill. kroner.  
Ordinære fosterhjem ligger an til et mindreforbruk på 2,3 mill. kroner ut fra dagens tall. Det er en 
reduksjon i antall plasser, bl.a. som følge av adopsjoner. Per juli er det 48 i ordinære fosterhjem, 
mot 51 i mai. Per juli har barnevernet fem saker til behandling i Fylkesnemnda, det forventes 
derfor at det kan bli nye fosterhjemsplasseringer.    
  

ANTALL PLASSER 
INSTITUSJON 

antall 
budsjet
t 2012 feb mars 

 
 

april 

 
 

mai 

 
 

juni 

 
 

juli 
progno

se 
-ordinær institusjonsplass snitt 12,0 8,3 9,4 9,9 10,5 11,6 11,6 12,0
-fosterhjem under institusjon snitt 8,6 7,0 7,0 7,0 7,2 7,4 7,2 8,6
-ordinær inst. ved utgangen av mnd  7,0 12,0 13,0 13,0 13,0 13,0  

-fosterhjem under inst  utg. mnd.  7,0 7,0 7,0 8,0 8,0 7,0  

sum kjøp institusjonsplasser  20,6 15,3 16,4 16,9 17,7 19,0 18,8 20,6
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- plasser i eget akutthjem er ikke tatt med, da de ikke trekker kostnader utover utgiftsdekning ved 
barnevernkontoret. 

- fosterhjem under institusjon inkluderer 1,6 plasser under OFOT, det er beregnet 2 plasser første halvår 
som avvikles etter sommeren.  

 

DØGNPRIS INSTITUSJON 
budsjett 

2012 feb mars april 
 

mai 
 

juni 
 

juli 

ordinær institusjonsplass BVK 6 779 6 977 7 187 7 284 7335 7448 7448 

fosterhjem under institusjon BVK 3 384 3 381 3 383 3 385 3410 3558 3558 

Sum kjøp institusjonsplasser  4 750 5 403 5 728 5 873 5 960 6 160 6160 

 
Barneverntiltak Ofot 
Prognosen er per juli et mindreforbruk på området på kr 350 000. Dette er en forbedring av 
prognosen fra mai hvor det ble meldt et forventet merforbruk på kr 300 000. Endringen skyldes at 
kostnadskrevende forsterkningstiltak er avsluttet tidligere enn forutsatt og erstattet av andre 
mindre kostnadskrevende tiltak. Prognosen forutsetter at videre overføringer fra institusjon til 
oppfølging lokalt går som planlagt.  
   
 
Funksjonsområde 3 Pleie og omsorg    
 

Per juli 2012 
budsjett 
hittil i år 

korrigert 
regnskap 
hittil i år 

korr avvik 
hittil i år 

totalt års-
budsjett 

års-
prognose 

per juli 
2012 

Frivillighetssentraler og 
eldresentre 

4 343 4 201 142 7 479  150 

Pleie og omsorg felles 3 473 2 997 476 6 112  130 
Bestillerkontor 18+ 11 480 11 678 (198) 20 861  (50)
Kjøp sykehjemsplasser 230 209 223 696 6 513 396 727  11 000 
Egenbetaling eldre (47 434) (43 011) (4 423) (94 868) (4 000)
Tjenester til hjemmeboende 67+ 5 193 5 003 190 8 964  50 
Fagsenter  barn og unge 17 948 16 548 1 400 30 987  700 
Funksjonshemmede 18-66 år 34 173 36 977 (2 804) 59 092  (4 200)
Psykisk helse 25 671 25 583 88 45 105   
Hjemmetjenesten 72 719 75 248 (2 529) 130 402  (5 000)
Hjemmetjenester brukervalg 5 182 8 304 (3 121) 8 884  (5 000)
Botilbud til utviklingshemmede 36 446 38 534 (2 088) 65 928  (2 560)
TT-transport 11 804 11 820 (16) 23 608   
PLEIE OG OMSORG 411 207 417 684 (6 477) 709 281  (8 780)

 
 
234 Frivillighetssentraler og eldresentre 
Området forventes å få et mindreforbruk på kr 150 000. 
 
254 Pleie og omsorg felles 
Det forventes et mindreforbruk på kr 130 000 som skyldes ledige lønnsmidler. 
 
253/254 Bestillerkontor 18+: 
Området forventes å gå i et merforbruk på kr 50 000 som skyldes tilførte ekstraressurser til 
saksbehandling på grunn av merarbeidet knyttet til samhandlingsreformen. 
 
253 Kjøp av sykehjemsplasser  
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Bydelen har per 12.08.2012 i gjennomsnitt brukt 545 sykehjemsplasser, 17 plasser under måltall. 
Dette skyldes både at bestillerkontoret har stort fokus på utskrivningsklare fra sykehus, men også 
at det for tiden er svært få sykehjemsplasser ledige. Bydelen har øremerket personell som daglig er 
på Ullevål og vurderer utskrivingsklare. Mange kommer hjem med mye hjemmetjenester, i tillegg 
til innsatsteam i en kortere periode. Som en følge av manglende sykehjemsplasser har bydelen fått 
krav fra Ullevål sykehus som tilsvarer i snitt 3,6 overliggere per døgn. I budsjett 2012 er det tatt 
høyde for et gjennomsnitt på 2 per døgn. En del av overliggerne er ikke meldt korrekt fra sykehus 
og kravet for de første 3 mnd har blitt gjennomgått nøye av bestillerkontoret om betingelsene er 
oppfylt for å utløse betalingsplikt. Dette har redusert snittet til 1,8 overliggere pr døgn de første 3 
måneder av året. Det er 0,2 liggedøgn lavere enn budsjettert. I løpet av sommeren har det vært en 
økning av antall langtidsplasser, korttidsplasser og overliggere på sykehus. Denne utviklingen har 
snudd nå, og bydelen har pr 12.08.2012 ikke hatt overliggere på 4 uker. 
 
Behov og kjøp av sykehjemsplasser kan allikevel endre seg raskt, og det er knyttet stor usikkerhet 
til hvorvidt bruk av sykehjemsplasser vil fortsette i samme omfang som hittil i år. Uforutsigbarhet 
ift tilgang til sykehjemsplasser vil opprettholde risikoen for flere overliggere på sykehuset enn 
budsjettert. 
  
Prognosen for området settes til 11 mill. kroner i mindreforbruk. Det forutsettes at bydelen ikke 
vil ha flere overliggere enn budsjettert. Området må også ses i sammenheng med lavere 
egenbetalingsinntekter som følge av færre langtidsplasser. 
 
Totalt antall sykehjemsplasser i bruk 2012 - per uke 
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Bruk av skjermede/forsterkede plasser 2012 – per uke 

110

112

114
116

118

120

122
124

126

128

130

1 4 7 10 13 16 19 22 25 28 31 34 37 40 43 46 49 52

Bud 2012 Res 2012 Gj.snitt 2012

 
  
 
253 Egenbetaling eldre  
Prognose for området viser en mindreinntekt på 4 mill. kroner. 
Bydelen har så langt i år kjøpt betydelig færre sykehjemsplasser enn budsjettert. I tillegg til sparte 
utgifter til kjøp medfører dette også mindre egenbetaling for opphold på sykehjem. Opprettholdes 
kjøp av sykehjemsplasser på dagens nivå, medfører dette at inntekten blir ca 3,3 mill. kroner 
lavere enn budsjettert. Mindre inntekter på vederlag er knyttet til samme forutsetning som sparte 
midler på kjøp av plasser. I tillegg til lavere inntekt som følge av kjøp av færre sykehjemsplasser, 
er budsjettforutsetningen kr 700 000 høyere enn forventet inntekt på område. 
 
254 Tjenester til hjemmeboende 67+ 
Området viser et mindreforbruk kr 50 000. 
Innsatsteamet har et mindreforbruk som skyldes at ikke alle budsjetterte stillinger ble besatt ved 
begynnelsen av året.  
Det er i perioden et mindreforbruk på omsorgslønn, men det er flere ubehandlede søknader som 
ved innvilgelse vil kunne føre til etterbetaling av omsorgslønn.  
Bydelen har blitt etterfakturert for utgifter til trygghetsalarm fra oktober 2011. Utgifter til 
trygghetsalarm ligger derfor noe høyere enn budsjettert og en videreføring av forbruket kan 
medføre et merforbruk på kr 265 000. 
 
234/253/254 Fagsenter barn og unge 
Total prognose for området viset et mindreforbruk på kr 700 000. Dette er Etter skoletilbud 8. 
klasse til 17 år, som skyldes endringer for noen brukere med kr 600 000. I tillegg er det 
kr 100 000 i ubrukte midler støttekontakt, noe som blant annet skyldes ikke benyttede timer. 
 
234/253/254 Funksjonshemmede 18-66  år 
Prognostisert merforbruk på dette området er 4,2 mill. kroner. Dette skyldes blant annet flere 
brukere med avlastningsvedtak, flere og større vedtak om omsorgslønn og dyrere kjøp av botilbud 
enn forutsatt i budsjett. Noen brukere har fått større vedtak om BPA (brukerstyrt personlig 
assistanse) og brukervalget på denne tjenesten har ført til større utgifter for bydelen. Prognosen er 
nå korrigert for økt refusjon for kostnadskrevende brukere. 
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253 og 254 Psykisk helsearbeid 
Samlet sett meldes at området går i balanse. Det er merutgifter til brukerstyrt personlig assistanse 
(BPA), samt merutgifter til lønn i samlokaliserte boliger pga forsterket bemanning, samtidig som 
det er mindreforbruk på kjøpsplasser.  
   
254 Hjemmetjenesten 
  
Rapportering hjemmetjenester 
 

 

Hjemmesykepleie 
Mål 

2012 
28.11.
2010 

30.4. 
2011 

19.9. 
2011 

2.1. 
2012 

4.3. 
2012 

22.4. 
2012 

20.5. 
2012 

12.8. 
2012 

Kommunal leverandør            
Antall brukere   1006 886 888 889 880 884 878 856

Vedtakstimer   3597 2391 2492 2611 2459 2437 2387 2342

Snitt vedtakstimer pr bruker   3,58 2,70 2,81 2,94 2,79 2,76 2,72 2,74

Private leverandører      

Antall brukere  4 8 11 18 17 23 24

Vedtakstimer  89 73 95 169 160 259 364

Snitt vedtakstimer pr bruker  22,3 9,1 8,6 9,4 9,4 11,3 15,7

SUM hjemmesykepleie      

Antall brukere  897 1006 890 896 900 898 901 901 880

Vedtakstimer 2520 3597 2480 2565 2706 2628 2597 2646 2706

Snitt vedtakstimer pr bruker 2,81 3,58 2,79 2,86 3,01 2,93 2,92 2,94 3,08

 

Hjemmehjelp 
Mål 

2012 
28.11.
2010 

30.4. 
2011 

19.9. 
2011 

2.1. 
2012 

4.3. 
2012 

22.4. 
2012 

20.5. 
2012 

12.8. 
2012 

Kommunal leverandør            
Antall brukere  1100  1204 1152 1160 1132 1107 1110 1088 1050

Vedtakstimer  1287  1350 1296 1359 1359 1326 1334 1323 1291

Snitt vedtakstimer pr bruker 1,17  1,12 1,13 1,17 1,2 1,2 1,2 1,22 1,23
Private leverandører      

Antall brukere 260  206 219 226 236 241 241 265 280

Vedtakstimer 420  370 383 380 363 371 380 398 417

Snitt vedtakstimer pr bruker 1,58  1,8 1,75 1,68 1,54 1,54 1,54 1,5 1,49

SUM praktisk bistand           

Antall brukere  1360 1410 1371 1386 1368 1348 1351 1353 1330

Vedtakstimer 1707 1720 1679 1739 1722 1697 1714 1721 1708

Snitt vedtakstimer pr bruker 1,26 1,22 1,22 1,25 1,26 1,26 1,26 1,27 1,28

 
Prognose for området viser et merforbruk på 5 mill. kroner.  Merforbruket har gradvis økt i de 
siste månedene. Hjemmetjenesten har et høyt sykefravær, og det er ledige vakante stillinger. Dette 
medfører mer overtid og vikarbyrå kostnader.  
 
Etter at samhandlingsreformen trådte i kraft har tjenesten nå en mye større gjennomstrømning av 
pasienter i tjenesten, selv om antallet som er inne til enhver tid ikke øker. Noen brukere er kort tid 
inne i tjenesten, pga raskere utskrivninger fra sykehus og andre re-innlegges til sykehus. Videre tar 
hjemmetjenesten førstegangsvurderinger for å avlaste bestillerkontoret. Bestillerenheten bruker 3 
årsverk som jobber mot utskrivingsklare brukere i sykehuset, dette for å få brukere ut av 
sykehusene innen de nye fristene i Samhandlingsreformen. Samlet sett er dette en økning i omfang 
av oppgaver som går utover de budsjetterte årsverkene for 2012. 
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Hjemmetjenesten og bestillerenheten har utarbeidet et kartleggingsverktøy for å måle 
effektivitetstid i hjemmetjenesten. Videre jobbes det i regi av bydelsadministrasjonen med plan for 
å redusere sykefraværet. For å rekruttere fast bemanning i helgene tilbys det nå høyere lønn til 
sykepleierstudenter. Foreløpig har ikke tiltaket nådd ønsket antall helgeansatte. Det jobbes videre 
med en aktiv rekruttering av fagpersonell.  
 
254  Hjemmetjenesten brukervalg 
Området viser et prognostisert merforbruk på 5 mill. kroner. Budsjett til dekning av private 
leverandører av praktisk bistand forventes å ha et mindreforbruk på kr 500 000. For private 
leverandører i brukervalg for hjemmesykepleie, var det i forslag til budsjett foreslått at dette skulle 
dekkes ved inndragning av 2 årsverk nattevakter, samt ressurser avsatt for 1 vikarvakt. Etter BU’s 
budsjettvedtak er ikke nattevakt redusert. Som det fremkommer i egen sak til BU om 
risikovurdering av budsjett 2012, vil det bli foreslått inndekning av 3,022 mill. kroner fra 
mindreforbruket fra 2011 til dette formålet. 
 
Den gradvise økningen i valg av private leverandører så langt i år og en alvorlig syk pasient som 
krever døgnvakt, vil likevel medføre en kraftig økning i utgiftene utover det som er forslått avsatt.  
 
234/254 Boliger for utviklingshemmede og dagsenteret Kjernehuset 
Prognosen for området tilsier et merforbruk på kr 2 560 000. 
Noen av boligene for personer med utviklingshemming har hatt store utfordringer som har krevd 
spesiell bemanning i perioder. Det er fremlagt sak for MBUom å øke bemanning på to av stedene, 
for å få en bemanning som står i forhold til planlagt turnus fra høsten 2012. De økte utgiftene 
(merforbruket) knytter seg til økte lønnsutgifter til kostnadskrevende brukere, hvor bydelen vil få 
statlig refusjon på 80 % av direkte lønnskostnader.  
 
733 TT-kjøring 
Det forventes at området går i balanse under forutsetning av at Flexitransport vil koste det samme 
som i 2011. Det vil si at tiltaket får sentral støtte slik at bydelens utgifter blir på kr 300 000 som 
sist år. Når det gjelder øvrige transporttjenester, er noen av disse ute på anbud, og er oppdelt på en 
ny måte sammenliknet med de siste årene. 
 
 
Funksjonsområde 4 Økonomisk sosialhjelp og kvalifiseringsprogram 
 

Per juli 2012 
budsjett 
hittil i år 

korrigert 
regnskap 
hittil i år 

korr avvik 
hittil i år 

totalt års-
budsjett 

års-
prognose 

per juli 
2012 

Økonomisk sosialhjelp 26 589 25 844 745 45 581  1 200 

Kvalifiseringsprogrammet 10 539 9 833 706 18 070  800 
ØKONOMISK SOSIALHJELP OG 
KVALIFISERINGSPROGRAM 

37 128 35 677 1 451 63 651  2 000 

 
470 Sosialhjelp 
Det meldes et mindreforbruk på 1,2 mill. kroner, dette er uendret fra mai. Hittil i år er antallet 
klienter fortsatt under måltall med gjennomsnittlig 392 klienter med økonomisk sosialhjelp per 
måned, mens utbetaling per måned ligger over måltall med et snitt til kr 10 166.  
Prognosen er basert på at utviklingen viser et fortsatt lavt klientantall pga opptrapping av deltakere 
i kvalifiseringsprogram. Det er lagt til grunn at samme utviklingskurven som for fjoråret fortsetter, 
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bortsett fra at det er tatt høyde for at det kan komme en liten økning i desember, der det i fjor var 
en uvanlig flat kurve.     
Det legges frem egen sak om overføring av midler fra økonomisk sosialhjelp til 
introduksjonsordningen. Dette gjelder startpakker til nyankomne flyktninger ca kr 790 000, samt 
overføring av kr 20 000 per nyankommen flyktning som er øremerket til introduksjonstilskudd.  
 
Utviklingen i antall klienter og gjennomsnittlig utbetaling av økonomisk sosialhjelp: 
Resultat og måltall 
økonomisk  
sosialhjelp 

Res 
2011 

1 
2012 

2 
2012 

3 
2012 

4 
2012

5 
2012

6 
2012 

7 
2012 

8  
2012 

9 
2012

 
10 

2012 
Måltall
2012 

Gj.sn. antall klienter 
med utbetalt 
sosialhjelp  

402  373   394 415  396 418 406  342        398  

Gj.sn. brutto utbetalt 
per klient per mnd -
regnskapstall  

9680  10400  9852 10687 9669  9870 10188 10495        9700  

 

Netto sosialhjelp pr måned 
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276 Kvalifiseringsprogrammet 
Det forventes et mindreforbruk på kr 800 000, dette er omtrent uendret fra mai (kr 750 000). Det 
har vært en opptrapping til 83 deltakere i programmet per juli, hittil i år er månedlig gjennomsnitt 
på 81 deltakere, snittet per mai var på 80, mens måltallet er på 87. Det forventetes at 
gjennomsnittlig antall deltakere per måned vil øke noe resten av året. Nye lokale tiltak planlegges, 
blant annet er det lyst ut ett årsverk programrådgiver, og bydelen har fått innvilget prosjektmidler 
fra Byrådsavdeling for eldre og sosiale tjenester for ytterligere to stillinger, hvilket vil medføre en 
sterkere satsing på lokale arbeidstreningstiltak. 
 

 16 



17 

 

Per juli 2012 
budsjett 
hittil i år 

korrigert 
regnskap 
hittil i år 

korr avvik 
hittil i år 

totalt års-
budsjett 

års-
prognose 

per juli 
2012 

Bydelsutvalg/komiteer 903 728 175  1 557 20 
Bydelsadministrasjon 24 829 21 270 3 560  43 642 1 800 
Bydelsavsetning 889 1 524 (635) (14 369) 5 700 
Annet forebyggende helsearbeid 1 799 1 515 284  3 241 65 
Fysio/ergo-tjenester 12 524 11 216 1 308  20 374 475 
Botilbud rus 3 132 3 564 (432) 5 369 (600)
Kommunalt disponerte boliger 554 137 417  (680) (600)
Barn og kultur felles 1 290 1 136 154  2 294  
Sysselsettingstiltak 7 731 9 375 (1 644) 11 411 (1 300)
Sosialtjenesten/Boligkontoret 20 152 19 976 176  35 005  
HELSE, SOSIAL OG NÆRMILJØ 73 802 70 441 3 362  107 844 5 560 
Barnehager 225 734 223 939 1 796  369 384  
Styrket tilbud til førskolebarn 11 262 10 356 906  19 570 600 
BARNEHAGER 236 997 234 295 2 702  388 954 600 
Fritidsklubber og ungdomstiltak 10 233 9 354 879  18 439 120 
Helsetjenester barn og unge 10 868 10 424 444  19 443 60 
Barnevern 62 231 54 495 7 736  98 906 2 000 
OPPVEKST 83 331 74 272 9 059  136 788 2 180 
Frivillighetssentraler og eldresentre 4 343 4 201 142  7 479 150 
Pleie og omsorg felles 3 473 2 997 476  6 112 130 
Bestillerkontor 18+ 11 480 11 678 (198) 20 861 (50)
Kjøp sykehjemsplasser 230 209 223 696 6 513  396 727 11 000 
Egenbetaling eldre (47 434) (43 011) (4 423) (94 868) (4 000)
Tjenester til hjemmeboende 67+ 5 193 5 003 190  8 964 50 
Fagsenter  barn og unge 17 948 16 548 1 400  30 987 700 
Funksjonshemmede 18-66 år 34 173 36 977 (2 804) 59 092 (4 200)
Psykisk helse 25 671 25 583 88  45 105  
Hjemmetjenesten 72 719 75 248 (2 529) 130 402 (5 000)
Hjemmetjenester brukervalg 5 182 8 304 (3 121) 8 884 (5 000)
Botilbud til utviklingshemmede 36 446 38 534 (2 088) 65 928 (2 560)
TT-transport 11 804 11 820 (16) 23 608  
PLEIE OG OMSORG 411 207 417 684 (6 477) 709 281 (8 780)
Økonomisk sosialhjelp 26 589 25 844 745  45 581 1 200 
Kvalifiseringsprogrammet 10 539 9 833 706  18 070 800 
ØKONOMISK SOSIALHJELP OG 
KVALIFISERINGSPROGRAM 

37 128 35 677 1 451  63 651 2 000 

BYDEL ØSTENSJØ 842 465 832 369 10 097  1 406 518 1 560 

 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 31.07.2012 for Bydel Østensjø tas til etterretning. 
 
 
 
Tove Stien /s        Håkon Kleven /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
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Sak 123/12  Sentrale budjsjettjusteringer  
 
Arkivsak: 201100064 
Arkivkode: 121 
Saksbehandler: Edel G Krogstad 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Omsorgskomite 10.09.12 50/12  
Oppvekstkomite 10.09.12  
Bydelsutvalget 17.09.12 123/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
SENTRALE BUDJSJETTJUSTERINGER  
 
Bydelen har mottatt 8 sentrale budsjettjusteringer og fremlegger disse i en samlet sak. 
 
1. Tilskudd til bydeler med turnuslege 
Oslo kommune har i budsjettet for 2012 avsatt 6,5 mill. kroner som kompensasjon for bydelenes 
utgifter til turnusleger. Formålet med avsetningen er å kompensere for deler av enkeltbydelers 
utgifter tilknyttet turnuslegeordningen for perioden 15.08.2011 til 15.08.2012. 
 
I kommunaldirektørens sak 22/12 er Bydel Østensjø tildelt kr 282 000 for Østensjø Legesenter og 
kr 283 000 for Ryen legekontor, totalt tilskudd kr 565 000. 
 
Bydelsdirektøren foreslår å avsette tilskuddet til dekning av forventet refusjon, slik det 
fremkommer av vedtatt budsjett 2012. 
 
2. Tilskudd til lokale yrkesrettete norskopplæringstiltak i arbeidet med deltagere i 
kvalifisering 
Oslo kommune har i budsjett 2012 avsatt 16 mill. kroner for å stimulere til tiltaksarbeid og/ eller 
finansiere økt aktivitet i kvalifiseringsordningen. Bydelene ble invitert til å søke på tilskuddet. 
Formålet var å stimulere bydelene til å opprette norskopplæringstiltak som en del av 
kvalifiseringsarbeidet for å styrke den enkeltes mulighet til å komme inn i aktivisering, 
prekvalifisering, kvalifiseringsprogrammet eller arbeidslivet. 
 
Bydel Østensjø søkte om tilskudd til to stillinger til tiltaket ”Snart ansatt”; norsklærer på 
arbeidsplass og fadderordning. Bydel Østensjø ble innvilget kr 890 000 fordelt på 3. tertial 2012 
og 1. tertial 2013, tildelingen er øremerket ovennevnte formål og skal rapporteres særskilt. 
Tildelingen tilsvarer bydelens søknadssum. Det er avsatt midler for hvert år i gjeldende 
økonomiplan for perioden 2012 – 2015, med forbehold om bystyrets godkjenning av det enkelte 
års budsjett.    
 
I kommunaldirektørens sak 35/12 er Bydel Østensjø tildelt kr 890 000. 
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Bydelsdirektøren foreslår at midlene avsettes til tiltaket ”Snart ansatt” som forutsatt i 
kommunaldirektørens sak. 
 
3. Forebyggende barne- og ungdomsarbeid – tildeling av midler fra statlig instans 
Oslo kommune har fått tilsagn om overføring av 6,99 mill. kroner fra Barne-, likestillings- og 
inkluderingsdepartementet til Barne- og ungdomstiltak i større bysamfunn – Oslo kommune 
sentralt. I denne saken overføres midler til kommunale tiltakshavere. 
Bydel Østensjø er i kommunaldirektørens sak 30/12 tildelt kr 250 000 til prosjektet ” Fra jobb til 
fullført skolegang”. Dette prosjektet driftes av arbeidstreningen på Skullerud aktivitetssenter og 
tilsvarende inntektsforventning er hensyntatt i budsjett 2012. 
 
Bydelsdirektøren forslår at midlene avsettes til Arbeidstreningen med dekning i 
kommunaldirektørens sak. 
 
4. Fordeling av avsetning til norskopplæring i hjemmebaserte tjenester 
Oslo kommune har avsatt 4 mill. kroner til norskopplæring i hjemmebaserte tjenester. Midlene 
fordeles bydelene etter budsjettkriterier for FO3 området. Byrådet har som mål å sikre at ansatte i 
pleie- og omsorgstjenestene har fagkompetanse og gode norskkunnskaper. For å nå målet vil 
byrådet styrke kompetansen og norskkunnskapen hos ansatte i pleie- og omsorgstjenestene. 
Midlene er øremerket formålet og skal rapporteres særskilt.  
Bydel Østensjø er i kommunaldirektørens sak 24/12 tildelt kr 414 000 til dette formålet. Bydelen 
har et eget kompetanseteam som planlegger bruken av denne tildelingen i henhold til 
kommunaldirektørens sak.  
 
Bydelsdirektøren foreslår at midlene avsettes til ovennevnte formål med dekning i 
kommunaldirektørens sak. 
 
5. Fordeling av avsetning til dagaktivitetstilbud til demente 
Byrådets mål er å bedre aktivitets- og dagtilbud til hjemmeboende med demenssykdom og vil 
iverksette nødvendige tiltak for å styrke tilbudet til denne brukergruppen. I statsbudsjettet for 2012 
er det innefor Demensplan 2015 gitt et nytt øremerket investeringstilskudd til etablering av 
dagaktivitetstilbud for demente. Det statlige tilskuddet vil ikke dekke løpende lønns- og 
driftsutgifter. I budsjett for 2012 har byrådet avsatt 5 mill. kroner til oppfølging av Demensplan 
2015 – dagaktivitetstilbud. Midlene fordeles her til bydelene etter budsjettkriterier for FO3 
området. Tilskuddet er øremerket til formålet og rapporteres særskilt. 
 
I kommunaldirektørens sak 25/12 er Bydel Østensjø tildelt kr 518 000. 
 
Bydelsdirektøren foreslår at midlene avsettes Pleie og omsorgssektoren med dekning i 
kommunaldirektørens sak. 
 
6. Fordeling av midler til barne- og ungdomstiltak i større bysamfunn 2012 
Oslo Kommune sentralt er tillagt ansvar for fordeling av midler til Spesialsatsning (ungdomstiltak) 
i Oslo med unntak av 8 utvalgte bydeler som får midler direkte fra Barne-, likestillings- og 
inkluderingsdepartementet. Departementet har i 2012 avsatt 2,8 mill. kroner til fordeling sentralt i 
Oslo Kommune i henhold til kriterier omtalt i rundskriv Q-10/2011. 
 

Bydel Østensjø er i byrådens sak 12/12 tildelt kr 455 000 til videreføring av prosjektet ”Nærvær 
og mestring”, tidligere benevnt: ”Tiltakskjede mot skolefravær”. Styringsgruppen for bydelens 
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tverrfaglige samarbeidssystem har tidligere vedtatt at skolefravær skal være et særlig 
innsatsområde og dette arbeidet skal videreføres i 2012. Prosjektet ”Nærvær og mestring” er i sitt 
andre år og er et samarbeidsprosjekt mellom bydelen og to ungdomsskoler i bydelen (Skøyenåsen 
og Skullerud), samt PPT (pedagogisk psykologisk tjeneste) og BUP (barne- og 
ungdomspsykiatri). Prosjektet er organisert til skolehelsetjenesten, som samarbeider tett med 
skolene med det mål å fange opp elevene tidlig, for deretter og kunne følge direkte opp elever som 
er i ferd med å utvikle fraværsproblematikk. Prosjektet vil ha en ramme på tre år. For å holde 
aktivitetsnivået i prosjektet på samme nivå i 2012, som i 2011, legger bydelen til kr 160 000 fra 
egen ramme (skolehelsetjenesten og familiesenteret).  

Bydelsdirektøren foreslår at midlene avsettes til prosjektet ” Nærvær og mestring” i henhold til 
byrådens sak 12/12. 
 
7. Språkstimulerende tiltak for barn som ikke er søkere til barnehageplass 
Ved bystyrets behandling av budsjettet for 2012 ble det avsatt 27,8 mill. kroner til 
språkstimulerende tiltak for barn i førskolealder. I denne saken fordeles 22,8 mill. kroner til 
bydelene hvor det fordeles etter antall barn 1-5 år med innvandringsbakgrunn, Kostra-tall pr 
01.01.2012. 
Bydel Østensjø er tildelt 1,524 mill. kroner av disse midlene. Bydelen vil avsette kr 294 000 som 
kompensasjon for mindreinntekt oppholdsbetaling for ordningen Gratis kjernetid, avsette  
kr 600 000 til pedagogisk leder på Fargestiften som er forskuttert som inntekt i budsjett 2012 og 
avsette de resterende kr 630 000 til andre språktiltak i henhold til tildelingen, totalt 1,524 mill. 
kroner. 
 
I kommunaldirektørens sak 3/12 budsjettjusteres Bydel Østensjø med 1,524 mill. kroner. 
 
Bydelsdirektøren foreslår å avsette midlene til dekning av tiltak som forutsatt i 
kommunaldirektørens sak. 
 
8. Statstilskudd til tiltak for å bedre språkforståelsen blant minoritetsspråklige barn i 
førskolealder 
Oslo kommune er tildelt 16,6 mill. kroner for andre halvår i statstilskudd. Tilskuddet er fordelt ut 
fra antall minoritetsspråklige barn som går i barnehage pr 15.12.2011. Den samme 
fordelingsnøkkelen blir benyttet når tilskuddet i denne saken fordeles videre ut til bydelene. 
I kommunaldirektørens sak 7/12 budsjettjusteres Bydel Østensjø med 1,16 mill. kroner for andre 
halvår. I budsjettet for 2012 er det lagt inn en forventet overføring på 1,045 mill. kroner for 2. 
halvår.  
 
Bydelsdirektøren foreslår at midlene avsettes til Språkenheten i sin helhet, med dekning i 
kommunaldirektørens sak. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Funksjon 241 Diagonose, behandling, re-/habilitering økes med kr 565 000 i henhold til 

kommunaldirektørens sak 22/12. 
2. Funksjon 273 Kommunale sysselsettingstiltak økes med kr 890 000 i henhold til 

kommunaldirektørens sak 35/12. 
3. Funksjon 231 Aktivitetstilbud barn og unge økes med kr 250 000 i henhold til 

kommunaldirektørens sak 30/12.  
4. Funksjon 254 Bistand, pleie og omsorg til hjemmeboende økes med kr 414 000 i henhold til 

kommunaldirektørens sak 24/12. 
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5. Funksjon 254 Bistand, pleie og omsorg til hjemmeboende økes med kr 518 000 i henhold til 
kommunaldirektørens sak 25/12. 

6. Funksjon 232 Forebygging, helsestasjons- og skolehelsetjeneste økes med kr 455 000 i 
henhold til byrådens sak 12/12 

7. Funksjon 201 Førskole økes med 1,524 mill. i henhold til kommunaldirektørens sak 3/12 
8. Funksjon 211 Styrket tilbud til førskolebarn økes med 1,16 mill. kroner i henhold til 

kommunaldirektørens sak 7/12. 
 
 
 
 
Tove Stien /s        Håkon Kleven /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
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Sak 124/12  Barnehagene, rapportering per august 2012  
 
Arkivsak: 201000715 
Arkivkode: 323.3 
Saksbehandler: Anne Kristine Bjørland 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 10.09.12  
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 10.09.12 41/12  
Bydelsutvalget 17.09.12 124/12  
 
 
 
BARNEHAGENE, RAPPORTERING PER AUGUST 2012  
(SAK ENDRET 03.09.2012) 
 
Bakgrunn: 
I forbindelse med bydelsutvalgets budsjettbehandling for 2012, sak 176/11, ble det fattet følgende 
vedtak: 

”Bydelsutvalget ber om en rapport i hvert møte der antall barn på venteliste, utviklingen i 
nye og gamle prosjekter, og sykefravær i barnehagene sammen med en oversikt over om 
vikar ble innkalt. Sykefravær og innkalling av vikar stilles opp for hver enkelt barnehage. 
Det rapporteres samtidig på forholdet mellom antall pedagoger og antall personer i 
pedagogiske stillinger som har dispensasjon fra utdanningskravet”. 

 
Saksfremstilling: 
Saken baserer seg på tidligere fremlagte saker, sist i bydelsutvalgets møte av 11.06.2012. Denne 
saken omtaler endringer fra tidligere fremlagt sak. Saken baseres på tall og opplysninger per 
24.08.2012. 
Saken omhandler antall barn på venteliste til barnehagene per dags dato, samt status i utviklingen 
av mulige nye barnehageprosjekter.  
Barnehagene rapporterer selv på sykefravær i barnehagene, det faktiske antall barn som er til stede 
i barnehagene per dag, og om det er kalt inn vikar.  
 
Venteliste til barnehagene: 
Hovedopptaket er avsluttet. Totalt hadde bydelen 699 barn med lovfestet rett til plass. Samtlige 
har fått tilbud om plass. 
Det er per 24.08.2012 totalt 3 ledige plasser i bydelen, 2 i Rustad friluftsgruppe og 1 i Havnehagan 
friluftsgruppe. Totalt er det per dags dato 97 små barn og 25 store barn på søkerliste til bydelens 
barnehager. Dette er barn uten plass og tilbud i barnehage, som først har lovfestet rett til 
barnehageplass i august 2013. 
 
Endring i gruppesammensetning 
Som omtalt i tidligere barnehagesaker i år, vil det i noen av våre barnehager være nødvendig med 
endringer i barnhagens gruppesammensetning fordi det er mange barn over 3 år. Dette innebærer 
ingen øking i antall barnehageplasser ved barnehagene, men gjør at forholdet store/ små barn 
endres.  
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Per dags dato gjelder dette Goliaskogen barnehage og Bogerud Gård barnehage. Det er barnhagen, 
ved leder, som tar de endelige beslutninger om gruppesammensetningen.  
 
Utviklingen i nye og gamle prosjekter: 
Det er ikke etablert nye barnehageplasser i bydelen i 2012. 
Fanten familiebarnehage, avdelingene Borka og Utsikten, ble lagt ned 01.08.2012. Barn med plass 
i disse barnehagene har fått annet barnehagetilbud. 
 
Mulige nye barnehageplasser: 
På Bøler Samfunnshus er det under etablering barnehage med plass til 54 barn når barnehagen står 
ferdig. Grunnet omfattende arbeider har eier besluttet å starte opp med 2 avdelinger så tidlig som 
mulig høsten 2013, og at den siste avdelingen skal etableres neste år. Endelig oppstartsdato er ikke 
besluttet, men antall barn som kan få plass er 9 små og 18 store. Det tas forbehold om at 
barnehagen godkjennes etter gjeldende lovverk. Barn som fikk tilbud om plass i barnehagen i 
forbindelse med hovedopptaket er, grunnet forsinket oppstart, gitt annet barnehagetilbud. 
 
Trygge barnehager skal, under forutsetning av godkjenning av planer, bygge en 7 avdelings 
barnehage i Haakon Tveters vei. Dette tilsvarer 126 nye storebarnsplasser. Det antas at barnehagen 
vil kunne være ferdig til hovedopptak i 2013.  
 
Oslo Barnevaktformidling AS, starter opp Lykketrollet barnehage med plass til 10 små og 4 store 
barn i de tidligere lokalene i Søndre Skøyen kapell barnehage, i Dalbakkveien 39. Når alle 
formelle godkjenninger er gitt, vil det bli tatt opp barn til barnehagen. Det antas at barnehagen kan 
stare opp i løpet av september 2012. 
 
Bydelen hadde møte med Tveita borettslag før sommeren. Borettslaget har besluttet at de vil 
bygge om og utvide barnehagen slik at denne får 36 nye barnehageplasser. Det er Byrådsavdeling 
for kunnskap og utdanning som skal vurdere kostnadene forbundet med dette, og som tar den 
endelig avgjørelsen om dette er akseptabelt. Dersom barnehagen skal ombygges og utvides må 
barnehagen stenge for en periode, og det arbeides for å finne erstatningslokaler. 
 
Haakon Tveters vei 88-98, Oppsal Senter. Bydelsutvalget har i BU-sak 32/12 vedtatt at de går inn 
for planforslag 2, noe som innebærer at det på sikt kan etableres en 4-avdelings barnehage med 
uteareal på nordre del av tomten. En 4-avdelings barnehage kan gi inntil 72 storebarnsplasser. 
Framdrift og mulig ferdigstillelse av prosjektet er p.t. ikke kjent. 
 
Rønningjordet paviljong barnehage har ubenyttet leke- og oppholdsareal og har kapasitet til å ta 
inn flere barn. Det er i dag 18 små og 36 store barn i paviljongen, totalt 54 barn. Bydelen ønsker å 
utvide antallet små barn med 9, slik at antall små barn totalt blir 27 og antall store barn 
opprettholdes som i dag, med 36, totalt 63 barn. Godkjent leke- og oppholdsareal inne er 332 m2. 
Med en sammensetting av små og store barn, slik det er skissert over, vil kravet til inneareal kun 
være 234 m2. Utearealet som i dag benyttes av paviljongen, oppgitt fra Plan og bygningsetaten 
(PBE) per 03.09.2012, er 1486 m2. I henhold til barnehagelovens veiledende norm for uteareal gir 
dette plass til 62 barn. Barnehagen har også et tilleggsareal i østre del som ikke er i bruk. I følge 
PBE er dette arealet på 191 m2. Deler av dette arealet kan også vurderes tatt i bruk.    
Antall ansatte vil økes som for andre barnehager og i tråd med barnehageloven. 
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Utbedring av eksisterende barnehager: 
Storgården barnehage er planlagt rehabilitert, eventuelt bygget ny. Det er Omsorgsbygg Oslo KF 
som står som eier av bygget og som er ansvarlig for rehabilitering/ nybygg. Bydelen er blitt 
informert om at barnehagen står på prioriteringsliste over barnehager i Oslo kommune som 
foreslås rehabilitert i 2014, og at det er foreslått innvilget 31 millioner til formålet. 
Prioriteringslisten er en del av forslaget til byrådets økonomiplan som skal fremmes for bystyret i 
november 2012. I planen foreslås det at prosjektering påstartes i 2013, og at bygget rehabiliteres i 
tidsrommet april 2014 til april 2015. Rehabilitering/ nybygg vil være avhengig av at midler 
avsettes fra sentralt hold. Det er ikke avklart om rehabiliteringen vil kunne foregå mens 
barnehagen er i drift eller om erstatningslokaler er påkrevet. 
 
Fuglemyra barnehage er planlagt rehabilitert i 2014. 
Det er Omsorgsbygg Oslo KF som står som eier av byggene og som er ansvarlig for 
rehabiliteringen. Rehabilitering/ nybygg avhenger av midler avsatt fra sentralt hold.  
 
 
Sykefravær i kommunale barnehager: 
Barnehagene rapporterer i eget skjema på sykefravær hos ansatte og barn i barnehagen. Det 
rapporteres samtidig på om det er ringt etter vikar. Dette vises ved hjelp av stjerne bak antall 
årsverk til stede i barnehagen per dag. Det rapporteres ikke på fravær for styrer eller assisterende 
styrer. Skjemaet for april følger vedlagt. I perioden mai, juni og juli er det erfaringsmessig flere 
barn borte, mens flere personalet er på jobb.  
 
Det er store variasjoner fra barnehage til barnehage mht. hvor mye av fraværet som er dekket med 
vikar. Noen barnehager med relativt stort fravær, har ikke satt inn vikarer, mens det i andre 
barnehager har vært satt inn vikar oftere. Blant årsaker som er oppgitt for at det ikke er satt inn 
vikarer er: 

 høyt fravær hos barn 
 vanskelig å få fatt i vikar 
 at vaktene for øvrige ansatte er forlenget 

I sommermånedene (sommeravvikling) som midten av mai og til midten av august er det 
erfaringsmessig ikke så ofte behov for vikarer. 
 
De mindre barnehagene setter inn vikar oftere enn de større barnehagene. Dette skyldes at store 
barnehager har større muligheter for fleksibel bruk av personalet. I akutte tilfeller går styrer, 
eventuelt assisterende styrer, inn som vikar deler av dagen. 
Barnehager med særlig høyt sykefravær, følges tett opp av bydelsadministrasjonen. Høsten 2012 
igangsettes et sykefraværsprosjekt i regi av administrasjonsavdelingen, og flere av barnehagene er 
utpekt til å delta i dette prosjektet. 
 
Dispensasjoner fra utdanningskravet for pedagogiske ledere 
Basert på tall per 31.12.2011, skal det ved full pedagogdekning være ansatt førskolelærere/ 
pedagogiske ledere i 223 årsverk i bydelens kommunale og ikke-kommunale barnehager.  
I tidsrommet 01.01.2012-07.05.2012 er det gitt midlertidige dispensasjoner for til sammen 92 
tilfeller. Det gjøres oppmerksom på at samme person kan være gitt dispensasjon flere ganger. 
Flere av dispensasjonene varte frem til sommeren, og nye dispensasjoner må gis der barnehagen 
ikke har lyktes i å rekruttere pedagoger. En dispensasjon gis midlertidig med en 
maksimumsgrense på inntil 1 år.  
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Sak vedrørende barnehagene, rapportering per mai 2012, tas til orientering. 
2. Rønningjordet midlertidige barnehage øker antall småbarnsplasser fra 18 til 27 fra 

01.12.2012. 
 
 
Tove Stien /s       Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
Vedlegg: 1 
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Sak 125/12  Månedsrapport barneverntjenesten per juli 2012  
 
Arkivsak: 201000080 
Arkivkode: 321.9 
Saksbehandler: Mary Ann Gursli 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 10.09.12  
Bydelsutvalget 17.09.12 125/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
MÅNEDSRAPPORT BARNEVERNTJENESTEN PER JULI 2012  
 
Bakgrunn: 
Med dette fremlegges rapportering til bydelsutvalget om situasjonen innenfor barnevernområdet 
per 31.07.2012  
 
 
Saksframstilling: 
 
Bemanning   
Bemanningssituasjonen på barnevernkontoret er nå mer stabilisert enn på forsommeren.  I løpet av 
mai kom begge teamlederne på plass, og en ny saksbehandler tiltrer ultimo august. Det er 
fremdeles noen vakante stillingsprosenter som følge av permisjoner og langtidssykefravær. 
Sykefraværet ved barnevernkontoret har vært nedadgående, per juni er sykefraværsprosenten på 
8,3.  Sykefraværet i Ofot har den siste tiden vært høyt og lå i juni på 13 %. Årsaken til dette er to 
langtidssykemeldinger, det forventes redusert sykefravær utover høsten.  
 
Meldinger og undersøkelser  
Antall bekymringsmeldinger per måned er forsatt høyt, men varierer stort fra måned til måned. I 
perioden mai til juli er det innkommet henholdsvis 51, 38 og 10 nye bekymringsmeldinger. 
Gjennomsnittet hittil i år er på 35,7 meldinger per måned, hvilket er noe lavere enn snittet for 
samme periode i fjor (40,7).  
 
Tall fra første halvår viser noe større aktivitet i antall undersøkelser enn på samme tid i fjor. Det 
ble i år avsluttet 211 undersøkelser i perioden, mens 191 ble igangsatt. I fjor var tallene 
henholdsvis 194 og 187. Svært gledelig er det at fristoverskridelser er gått ned til 1,9 %, mot  
13,4 % i samme periode i fjor. Flere undersøkelser blir også gjennomført i henhold til lovkrav og 
frister generelt. Mens 75 % av undersøkelsene ble avsluttet innen 3 måneder på samme tid i fjor, 
er tallet for første halvår i år 96 %.  
Det er fortsatt en høy andel av undersøkelsene som henlegges uten barneverntiltak. 65 % av 
undersøkelsene ble henlagt første halvår i fjor, mens tallet i år er 68 %. Barneverntjenesten vil ha 
fokus på dette framover og fortsette med å evaluere egen praksis for å sikre at barn får rett hjelp til 
rett tid.  
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Antall barn og unge under tiltak  
Per juli er det 15 barn plassert i institusjon, dette inkluderer to barn i egne akutthjem og to som 
følges opp av Ofot. Barneverntjenesten har hittil i år i gjennomsnitt færre plasseringer utenfor 
hjemmet per måned enn måltallet og budsjettforutsetningen for 2012.  
 
Antall institusjonsplasseringer av barn under barnevernets omsorg er redusert fra åtte i første 
halvår 2011 til en i første halvår i år. Per juli har barneverntjenesten fem saker til behandling i 
Fylkesnemnda.   
I løpet av siste halvår har samtidig barneverntjenesten fremmet saker for adopsjon der lovverket 
har åpnet for dette, noe som har medført at 4 barn nå er adoptert av sine fosterforeldre. Dette har 
medført at antall barn under omsorg som er plassert i fosterhjem er omtrent likt i første halvår 
2012 og 2011 (40/41). Alle barn under omsorg av barnevernet har gyldig omsorgsplan. 
 
Første halvår 2012 viser en økning av akuttplasseringer (tvang) sammenlignet med tilsvarende 
periode i fjor. Mens 10 barn ble akuttplassert første halvår i år, var tallet 6 i fjor. Dette samsvarer 
med inntrykket om at flere saker som meldes er av alvorlig og sammensatt karakter, hvor vold og 
psykiatri er fremtredende elementer. Samtidig vurderes det at terskelen for å melde i slike saker er 
lavere hos samarbeidsinstanser. Et tredje aspekt er at økt kompetanseheving hos de ansatte, 
eksempelvis med økt bruk av systematiserte barnesamtaler, bidrar til å avdekke omsorgsvikt 
tidligere. 
 
Antall hjelpetiltak er redusert fra 196 første halvår 2011 til 166 i første halvår 2012. Dette 
vurderes dels å være et resultat av barnevernets arbeidsmetode med evaluerende praksis, blant 
annet ved aktiv bruk av tiltaksplaner, dels kan høy henleggelsesprosent av undersøkelser over tid 
også virke inn. Alle barn med hjelpetiltak etter Lov om barneverntjenester har gyldig tiltaksplan. 
 
Barneverntjenesten har gjennom deltakelse i nasjonalt prosjekt fått økt fokus og kompetanse på 
arbeid med familienettverk og har nå godkjent to fosterhjemsplasseringer i familienettverket.  
 
Ettervern og oppfølging fra Ofot 
Ved utgangen av juli hadde 43 ungdom ettervernstiltak. Antallet er stabilt. 18 ungdommer har 
ettervernstiltak i egen bolig, og av disse har fem forsterkede tiltak, dvs. ekstern oppfølging. 
Forsterkningene omfatter alt fra to timer i uka til omfattende oppfølging fra institusjonstiltak. De 
fleste ungdommene som har forsterket oppfølging bor utenbys, og det har vært nødvendig at de 
har ettervernstiltak der hvor de har geografisk tilknytning og nettverk. 
 
Ofot jobber med 13 tiltakssaker på bestilling fra barneverntjenesten, og bidrar i tillegg med 
ressurser til undersøkelser og akuttsaker på barnevernkontoret. 
 
Et av akutthjemmene har avsluttet sin oppdragsavtale med bydelen og Ofot er i gang med å 
rekruttere et nytt.   
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Månedsrapport barneverntjenesten per juli 2012 tas til orientering 
 
 
Tove Stien /s       Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 



 
 
 

BU  TABELL 
2012 
Tiltakstype 

Res 
2009 

Res 
2010

Res  
2011 

   
1/12 

 
2/12

  
3/12

 
4/12

  
5/12

  
6/12

 
7/12

 
8/12

 
9/12 

 
10/12 

 
11/12 

 
12/12

Plan 
2012

Sum barn og 
unge under 
tiltak i 
barnevernet 

 
331 

 
271 

 
203 

 
210 

 
211

 
215

 
218

 
217

 
219

 
210

      
-  

 
Antall 
meldinger:  

 
379 

 
413 

 
502 

 
50 

 
25 

 
50 

 
26 

 
51 

 
38 

 
10 

      
-  

Antall barn og 
unge under 
tiltak utenfor 
familien: 

 
91 

 
100 

 
95 

 
95 

 
95 

 
101

 
103

 
105

 
104

 
97 

      
- 

Antall barn og 
unge under 
tiltak innenfor 
familien: 

 
240 

 
171 

 
109 

 
116 

 
118

 
118

 

 
115

 
112

 
118

 
114

      
-  

 
Institusjonstiltak 
og 
beredskapshjem  
(måltall 2012 
inkl 3 plasser i 
egne akutthjem)  

 
17 

 
19 

 
12 

 
12 

 
12 

 
17 

 
15 

 
14 

 
15 

 

 
16 

 
 

     
16,6

  

 
Fosterhjem 
under 
institusjon 

  
10 

 
7 

 
8 

 
7 

 
7 

 
7 

 
8 

 
7 

 
6 

      
8,6 

 
Andre 
fosterhjem  

 
51 

 
51 

 
46 

 

 
47 

 
46 

 
49 

 

 
52 

 
51 

 
49 

 
48 

      
50,3  

 
Hybel forsterkt 
oppfølging   

 
11 

 
5 

 
4 

 
4 

 
4 

 
4 

 
4 

 
6 

 
5 

 
5 

      
3 
  

 
Hybel 
oppfølging Ofot 

 
12 

 
18 

 
12 

 
10 

 
13 

 
14 

 
15 

 
15 

 
14 

 
13 

      
16  

Bofellesskap 
enslig 
mindreårige 
asylsøkere 

 
5 

 
7 

 
11 

  

 
11 

 
11 

 
11 

 
10 

 
11 

 
11 

 
11 

      
 10 

 
Familiesenter 

 
3 

 
1 

 
1  

 
1 

 
1 

 
3 

 
3 

 
1 

 
1 

 
1 

      
2  

 
Ettervern  

 
36 

 
36 

 
42 

 
44 

 
41 

 
41 
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Sak 126/12  Høring - Videreføring av sentral bestilling og 
dimensjonering av barnehagekapasiteten i Oslo kommune  
 
Arkivsak: 201200372 
Arkivkode: 323 
Saksbehandler: Anne Kristine Bjørland 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 10.09.12  
Bydelsutvalget 17.09.12 126/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
HØRING - VIDEREFØRING AV SENTRAL BESTILLING OG DIMENSJONERING 
AV BARNEHAGEKAPASITETEN I OSLO KOMMUNE  
 
Bakgrunn: 
Det vises til byrådssak 285/10 følgende vedtak i bystyret 16.10.2011.  

”Prøveordningen, med at ansvar for bestilling av barnehageplasser og dimensjonering 
av barnehagekapasiteten i Oslo, ligger til byrådet, videreføres for en periode på to år. 
 
Dersom byrådet finner grunn til å foreslå at denne perioden skal forlenges, eller at 
ordningen skal gjøres permanent, sendes forslaget ut til høring i bydelene med en 
høringsfrist som gir tilstrekkelig tid til en politisk behandling”. 

 
I vedlagte utkast til byrådssak som skal legges fram for bystyret, er det foreslått at ansvaret for 
bestilling av barnhager og dimensjonering av barnehagekapasiteten legger det operative 
bestilleransvaret til byrådet på permanent basis. Dette gjøres for å sikre at dimensjoneringen av 
barnehagekapasiteten, både i kommunale og private barnehager, er i tråd med behovet for 
barnehageplasser. Ved å gjøre dette vil byrådet få et bedre grunnlag for å dimensjonere og følge 
opp den enkelte bestilling. En slik løsning sikrer bedre ressursutnyttelse og en bedre kontroll av 
de økonomiske konsekvensene på sektoren. 
 
Saksframstilling: 
Saken er sendt ut på høring til bydelene med høringsfrist 28.09.2012.  
 
Saken var ute på høring til bydelsutvalget i møte 16.12.2010, i sak 212/10 ”Sentral bestilling og 
dimensjonering av barnehagekapasiteten i kommunen – høring”. Følgende vedtak ble fattet og 
oversendt Byrådsavdelingen. 
 
”Bydelsutvalget ønsker å beholde bestillingsmyndigheten. Bydelen er nærmest behovet til 
brukerne av barnehagene, og som drifter av barnehagene er bydelen nærmest til å se blant 
annet bygningsmessige behov, bydelen ønsker eksempelvis muligheten til å velge noe annet enn 
basebarnehager.” 
 
 



Ordningen med sentral bestillerenhet kom i stand etter at det ble innført lovfestet rett til 
barnehageplass. I den forbindelse ble Oslo kommune definert som ett opptaksområde. Dette 
tilsier behov for helhetlig vurdering av behov og kapasitetsutnyttelse.  
 
For å sikre helhetlige vurderinger av behov, støtter bydelsdirektøren at ordningen med 
bestilling av barnhager og dimensjonering av barnehagekapasiteten, legges til ansvarlig 
byrådsavdeling på permanent basis. Dette anses som en nødvendighet dersom en skal sikre rett 
dimensjoneringen av barnehagekapasiteten, både i kommunale og private barnehager, i hele 
kommunen. I og med at kommunen er ett opptaksområde, sikres utviklingen på feltet best 
gjennom en samordnet styring av området. Erfaringer med organiseringen slik den har vært 
gjennom de siste 4 årene, har vært god, både når det gjelder utbygging og opptak. 
 
Bydelsdirektør er enig i nødvendigheten av at bydelene fortsatt deltar aktivt i prosessen knyttet 
til etablering av nye barnehageplasser, da bydelen har lokal kunnskap om behovet for 
nyetableringer og lokalisering. Det er også påpekt i høringsdokumentet, der en slår fast at 
byrådsavdelingen fortsatt er avhengig av tett samarbeid med den enkelte bydel. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsdirektørens vurderinger i saken tilsluttes. 
 
 
 
Tove Stien /s       Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
Vedlegg: 
Utkast til byrådssak fra byrådet 
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Sak 127/12  Organisering og ledelse av bydelens barnehager - 
oppfølging av BU-sak 96/12  
 
Arkivsak: 201000715 
Arkivkode: 323.3 
Saksbehandler: Anne Kristine Bjørland 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 10.09.12  
Bydelsutvalget 17.09.12 127/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
ORGANISERING OG LEDELSE AV BYDELENS BARNEHAGER - OPPFØLGING 
AV BU-SAK 96/12  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
 



 

Sak 128/12  Riksrevisjonens undersøkelse av partnerskapet mellom 
staten og kommunen i NAV  
 
Arkivsak: 200500299 
Arkivkode: 301 
Saksbehandler: Mariann Engvik 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 10.09.12  
Bydelsutvalget 17.09.12 128/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
RIKSREVISJONENS UNDERSØKELSE AV PARTNERSKAPET MELLOM STATEN 
OG KOMMUNEN I NAV  
 
Bakgrunn: 
Arbeids- og velferdsforvaltningen (NAV) ble etablert 1. juli 2006 og integrerer den tidligere 
arbeidsmarkedsetaten (Aetat), trygdeetaten og deler av kommunal sosialtjeneste. Målet for den 
organisatoriske reformen var å skape en helhetlig og mer effektiv arbeids- og 
velferdsforvaltning som skulle forenkle tjenestene til brukerne og tilpasse dem til brukernes 
behov. Dette skulle få flere i arbeid og aktivitet og færre på stønad. 
 
Reformen er et forpliktende, avtalefestet samarbeid mellom stat og kommune som likeverdige 
partnere. Partnerskapet består av en statlig og en kommunal styringslinje, og hvert kontor skal 
ha en lokal avtale som regulerer samarbeidet mellom staten og kommunen. De lokale 
samarbeidsavtalene er forankret i NAV-loven. Den interne organiseringen av NAV-kontorene 
bestemmes lokalt. NAV-kontorene kan ha egne ledere for henholdsvis det statlige og det 
kommunale myndighetsområdet, eller de kan ha en felles leder. Ved NAV-kontorene er det 
felles ledelse ved 90 % av kontorene. Bydelene i Oslo kommune har delt ledelse.  
 
I årene 2010 og 2011 har det vært gjennomført en undersøkelse basert på ulike datakilder. Det 
er gjennomført intervjuer med medarbeidere i arbeids- og velferdsforvaltningen, 
kommuneledelsen i utvalgte kommuner, utvalgte brukerorganisasjoner og representanter for 
kommunesektorens interesse- og arbeidsgiverorganisasjon (KS). Det er også gjennomført 
intervju med Arbeidsdepartementet. Det er videre gjennomført spørreundersøkelser til ansatte 
og ledere ved NAV kontorene. I tillegg er data fra personbrukerundersøkelsen som er 
utarbeidet av arbeids- og velferdsetaten, analysert. Data fra Norsk samfunnsvitenskapelig 
datatjeneste (NSD) og ressurskartleggingen fra Arbeids- og velferdsdirektoratet er også 
benyttet.  
 
Målet med undersøkelsen har vært å vurdere i hvilken grad modellen med partnerskap mellom 
stat og kommune fungerer hensiktmessig og i tråd med de føringene Stortinget ga i forbindelse 
med NAV-reformen. Rapport fra Riksrevisjonen datert 14.06.2012 kan i sin helhet leses her: 
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Saksframstilling: 
Nedenfor presenteres rapportens 5 hovedfunn. Til hvert av funnene knyttes kommentarer som 
gjelder NAV Østensjø.   
 
1. Et flertall av NAV-lederne mener at samarbeidet mellom den statlige og den kommunale 
delen av kontoret alt i alt fungerer godt. 
 
NAV Østensjø slutter seg til flertallet i undersøkelsen. Samarbeidet fungerer godt og vi har 
faste partnerskapsmøter med fylkesledelsen og kommuneledelsen to ganger i året. 
 
2. Det er et potensial for å utnytte ressursene bedre på tvers av statlige og kommunale skiller. 
 
I hvilken grad ansatte i NAV-kontorene arbeider på tvers av hverandres saksområder besluttes i 
det enkelte NAV-kontor. Ved NAV Østensjø har flesteparten av de ansatte i 
publikumsmottaket tatt i bruk alle statlige og kommunale fagsystemer og behersker og besvarer 
henvendelser på tvers av tidligere etatslinjer. Dersom brukerne har behov for å diskutere sin 
spesifikke sak mer inngående, får de snakke med en veileder i publikumsmottaket. Samtlige 
veiledere på NAV Østensjø er inndelt etter ekspertiseområder, og det skilles mellom 
kommunale og statlige ytelser. Erfaringer siden etableringen av NAV Østensjø er at dette er 
den beste organiseringen.  Vi viser for øvrig til statsrådens svar på Riksrevisjonens anbefalinger 
der hun skriver følgende ”Det er samtidig viktig å ta med i videre arbeid at erfaringer så langt, 
dokumentert gjennom evaluering av reformen, har vist at en modell der ”alle gjør alt” ikke 
fungerer som den beste løsning”. 
Samarbeidet i partnerskapet på NAV Østensjø styrkes gjennom felles kontormøte og ledermøte. 
Videre møtes de fagansvarlige på kontoret hver fjortende dag i et felles fagmøte. På fagmøte er 
det tema blant annet på kompetanseheving for ansatte, samt sikre at brukere med sammensatte 
behov får en god oppfølging.     
 
3. Mange statlig ansatte har ikke tilgang til nødvendig informasjon fra kommunale 
saksbehandlingssystemer, og lite opplæring hindrer god oppfølging av brukere med 
sammensatte 
behov. 
 
På NAV Østensjø er samtlige statlig ansatte som har behov for det, gitt tilgang til det 
kommunale saksbehandlingssystemet. Opplæring gis kontinuerlig.  
 
4. Statlige og kommunale styringssystemer er lite integrerte og enhetlige. 
 
Både statlig og kommunal enhetsleder ved NAV Østensjø opplever at Riksrevisjonens funn er 
gjeldene for NAV Østensjø på dette området.  NAV Østensjø har et felles målstyringsverktøy 
som kalles Målekortet. Målekortet blir stadig forbedret og fungerer bra for kontoret.  
 
5. Personvernet er i for liten grad ivaretatt i utformingen av NAV-kontorene. 
 
NAV Østensjø bygget om publikumsmottaket i 2011 for å ivareta personvernet bedre. Det ble 
installert tre nye vertsstasjoner. Høye skillevegger skiller hver enkelt av de tre vertsplassene fra 
hverandre. Brukerne opplever nå at de er mer skjermet fra andre brukere i lokalet enn tidligere, 
noe vi har fått gode tilbakemeldinger på. De ansatte er grundig opplært i å ikke utlevere sensitiv 
informasjon på vertsplass, men heller gi kølapp inn til veileder hvor bruker kan snakke om sin 
sak i skjermet enerom. 
Brukernes opplevelse av kvaliteten på servicen i publikumsmottaket ble kartlagt ved NAV-
kontorene i Oslo høsten 2011. 86 prosent av brukerne på NAV Østensjø oppgir at de helhetlig 



sett er fornøyd med servicen i publikumsmottaket. På spørsmålet ”Er det, ved behov, mulig å 
legge frem saken din uten at andre hører det?” svarte 12 prosent nei, ikke helt og 4 prosent nei, 
ikke i det hele tatt. NAV Østensjø har derfor prioritert opplæring og kompetanseheving på dette 
området enda sterkere 2012.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Riksrevisjonens undersøkelse av partnerskapet mellom staten og kommunen i NAV tas til 
orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s       Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
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Sak 129/12  Oppfølging av kommunerevisjonens rapport 14/2012 om 
sosialtjenestens oppfølging av rusmiddelavhengige ved 
behandlingsopphold  
 
Arkivsak: 201200010 
Arkivkode: 303 
Saksbehandler: Eva Salomonsen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 10.09.12  
Bydelsutvalget 17.09.12 129/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
OPPFØLGING AV KOMMUNEREVISJONENS RAPPORT 14/2012 OM 
SOSIALTJENESTENS OPPFØLGING AV RUSMIDDELAVHENGIGE VED 
BEHANDLINGSOPPHOLD  
Bakgrunn: 
Kommunerevisjonen har undersøkt sosialtjenestens oppfølging av rusmiddelavhengige under 
og i etterkant av frivillig behandlingsopphold i Bydel Sagene og Bydel Østensjø. De har tatt for 
seg til sammen 20 rusmiddelavhengige som i løpet av 2010/ 2011 har gjennomført tverrfaglig 
rusbehandling i spesialisthelsetjenesten. Kommunerevisjonen har blant annet undersøkt 

 hvordan brukere følges opp av sosialtjenesten under oppholdet i behandlingsinstitusjon 
 hvilken oppfølging/ hvilke tiltak som er planlagt fra sosialtjenesten i forbindelse med 

utskrivingen 
 om sosialtjenesten hadde vedtatt tiltak for brukere etter utskriving, og om disse var 

iverksatt 
 
Rapport 14/2012 om sosialtjenestens oppfølging av rusmiddelavhengige ved 
behandlingsopphold kan leses her  
Rapporten ble behandlet i Kontrollutvalget i møte den 19.06.2012 og deretter oversendt helse- 
og sosialkomiteen, jf vedlegg. 
   
Saksframstilling: 
Undersøkelsen viste at de to bydelene i hovedsak hadde fulgt opp de rusmiddelavhengige under 
behandlingsoppholdet. Mangel på dokumentasjon som mer konkret anga brukernes behov, og 
hyppigheten og innholdet i sosialtjenestens oppfølging under behandlingsoppholdet, gjorde det 
vanskelig for kommunerevisjonen å vurdere om oppfølgingen var tilfredsstillende. Utskrivelse 
for de som fullførte behandlingsoppholdet, var i all hovedsak planlagt i samarbeid med 
brukerne og behandlingsinstitusjonene. Vedtak om opphold i institusjon under Rusmiddeletaten 
i Oslo kommune etter behandlingsoppholdet ble iverksatt ved utskrivingen. Ved brudd i 
behandlingen ble det relativt raskt etablert kontakt mellom brukerne og sosialtjenesten, og det 
så ut til å bli gitt oppfølging relatert til den enkeltes situasjon. 
 
Undersøkelsen viste imidlertid at ingen av bydelene etterlevde kravet om å fatte vedtak om 
booppfølging når dette ble utført av sosialtjenesten. Begge bydelene hadde forbedringsbehov 
når det gjaldt arbeidet med individuell plan og etablering av skriftlige rutiner.  

http://kommunerevisjonen.oslo.kommune.no/getfile.php/kommunerevisjonen%20%28KRV%29/Internett%20%28KRV%29/Dokumenter/dokument/forvxrevxrapp/Rapport%2014-2012.pdf


 
Bydel Østensjø v/ sosialtjenesten har gjennomgått rapporten og opplever at 
kommunerevisjonens gjennomgang av rusmiddelavhengige før, under og etter et 
behandlingsopplegg har vært nyttig. Bydelen har følgende kommentar med etterfølgende tiltak: 
 
Vedtak om booppfølging 
Kommunerevisjonen påpeker i sin rapport at bydelen ikke etterlevde kravet om å fatte vedtak 
om booppfølging også når denne tjenesten utføres av sosialtjenesten.   
Fra og med 01.05.2012 har sosialtjenesten i Bydel Østensjø fattet vedtak på rusavhengige som 
skal ha systematisk booppfølging. Vedtak fattes av NAV og oppfølgingen av vedtakene skjer 
fra Tiltakssenteret.  
 
Individuell plan 
Bydel Østensjø har skriftlige rutiner for utarbeidelse av individuell plan (IP). Sosialtjenesten 
erfarer at mange rusmiddelavhengige ikke ønsker en individuell plan. Bydelen har laget rutiner 
på at tilbud om IP skal gjentas èn gang i året for de som har takket nei, og at dette skal 
dokumenteres.  
Kommunerevisjonen har påpekt at dette ikke har vært dokumentert. Rutinene er således ikke 
fulgt og bydelen har heller ikke avdekket dette ved internkontroll.  
Bydelen iverksetter tiltak med å gjennomføre kontroll av at slik dokumentasjon foreligger i 
forbindelse med rapportering på IP ved hver tertialrapportering.  
 
Skriftlige rutiner 
Sosialtjenesten har rutiner for oppfølging av rusmiddelavhengige, men de har ikke vært nedfelt 
skriftlig i tilstrekkelig grad, noe en ser er nødvendig for å sikre en mer planmessig og 
systematisk oppfølging av brukerne. 
 
Tiltakssenteret v/ rus- og boligsosialt team har nedsatt en arbeidsgruppe som arbeider med å 
lage nye skriftlige rutiner for oppfølging av rusmiddelavhengige. Dette gjelder rutiner for 
oppfølgingsarbeidet, med skriftlige planer, samarbeidsavtaler, samt individuell plan før, under 
og etter et behandlingsopphold. Gruppen hadde som mål å utarbeide og gjennomgå disse 
rutinene innen 30.06.2012. For å sikre god implementering av rutinene er frist for ferdigstillelse 
av rutinene og plan for implementering er utsatt til 30.09.2012. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Kommunerevisjonens rapport 14/2012 om sosialtjenestens oppfølging av rusmiddelavhengige 
ved behandlingsopphold tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s        Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør        avd.sjef 
 
1 vedlegg 
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Sak 130/12  Omfang og bruk av tilbudet om tannhelsetjeneste til 
rusmisbrukere  
 
Arkivsak: 201200183 
Arkivkode: 251 
Saksbehandler: Eva Salomonsen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 10.09.12  
Råd for funksjonshemmede 12.09.12  
Bydelsutvalget 17.09.12 130/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
OMFANG OG BRUK AV TILBUDET OM TANNHELSETJENESTE TIL 
RUSMISBRUKERE  
 
Bakgrunn: 
Bydelsutvalget fattet i møtet 15.12.2011, sak 176/11, følgende vedtak: 
”Bydelsutvalget ber om å få en orientering våren 2012 om omfang og bruk av tilbudet om 
tannhelsetjeneste til rusmisbrukere i Østensjø bydel”. 
Saken ble uteglemt i vår og legges derfor fram nå i første møterekke i høst. 
 
Saksframstilling: 
Alle voksne borgere i Norge må i utgangspunktet betale utgifter til tannbehandling selv. Det 
finnes unntak for egenbetaling blant annet ved spesifikke fysiske sykdommer. Manglende evne 
til egenomsorg ved varig sykdom eller ved varig nedsatt funksjonsevne er også ett av kriteriene 
for å få refusjon. Rusmisbruk eller rusmiddelavhengighet er ikke nevnt spesifikt. Tannlegen 
vurderer om en har rett til refusjon, og det er tannlegen som søker refusjon til 
helseøkonomiforvaltningen (HELFO). Sosialtjenestens erfaring er at rusmiddelavhengighet 
alene ikke er tilstrekkelig for å få refusjon. Hvis refusjon likevel innvilges, vil det kun gis 
refusjon på deler av behandlingen.  
 
Selv om en ikke fyller vilkår for refusjon av tannbehandling, foreligger det andre ordninger 
med gratis tannbehandling for rusmiddelavhengige:  
 Oslo kommune har tilbud for gratis tannbehandling for rusmiddelavhengige. Tilbudet 

gjelder for følgende:  
o Beboere i Oslo kommunes rehabiliterings- og omsorgsinstitusjoner for 

rusmiddelavhengige. Det bodde 79 personer fra Bydel Østensjø i slik bolig i 2011, 
47 personer per 01.05.2012. 

o Rusmiddelavhengige med opphold i kommunal helseinstitusjon utover tre måneder. 
o Brukere som har legemiddelassistert rehabilitering – LAR. Bydel Østensjø har per 

15.08.2012  registrert 95 personer i LAR.  
 Rusmiddelavhengige som er innlagt til døgnbehandling i tverrfaglig spesialisert 

rusbehandling har krav på gratis tannbehandling. Dette tilbudet gjelder dersom oppholdet/ 
oppfølgingen varer mer enn tre måneder. 27 personer fra Bydel Østensjø var til behandling 
i 2011, 13 personer per 01.05.2012. 



 Personer som mottar hjemmesykepleie utover 3 måneder har krav på gratis tannbehandling. 
 
Pasienter, herunder rusmiddelavhengige, som kun har poliklinisk oppfølging i 
spesialisthelsetjenesten for sin rusmiddelavhengighet, har ikke rett til gratis tannbehandling.  
 
Dersom norske borgere ikke har egne midler til å dekke nødvendig tannbehandling, er det 
anledning til å søke sosialhjelp fra NAV til dekning av utgiftene. I den forbindelse skal det 
foreligge behandlings- og kostnadsoverslag fra tannlegen samt dokumentasjon på inntekter og 
utgifter. Denne ordningen gjelder også for rusmiddelavhengige. I den grad rusmiddelavhengige 
ønsker å gjennomføre nødvendig tannbehandling og ikke selv har midler til å dekke utgiftene, 
vil slik støtte bli innvilget fra NAV. 
 
Bydel Østensjø 
Bydel Østensjø gjennomførte en omfattende kartlegging av rusmiddelavhengige i januar 2012 
ved hjelp av et nytt kartleggingsskjema ”Brukerplan”. Det ble registrert 245 
rusmiddelavhengige og det kom fram at 33 personer – 13,5 % - har benyttet seg av 
tannhelsetjenester. Her ble det ikke registrert hvorvidt tannhelsetjenestene var gratis eller om de 
betalte behandlingen selv/fikk stønad fra NAV. 
 
I løpet av 2011 ble 146 personer innvilget sosialhjelp fra NAV til tannbehandling. 17 av disse – 
11,6 % - hadde en kjent rusmiddelavhengighet. Per 15.08.2012 er 70 personer ytt slik støtte, 
hvorav 9 – 12,9 % - er kjente rusavhengige. 
 
Vurdering/ konklusjon 
Med utgangspunkt i overnevnte tall ser det ut til at mange rusmiddelavhengige ikke benytter 
seg av tilbud om tannhelsetjenester. Selv om mange har rett til gratis behandling, er det 
registrert kun 33 personer som har kontakt med tannhelsetjenesten. I løpet av siste halvannet år 
har 26 rusavhengige fått innvilget sosialhjelp til tannbehandling. Mange rusmiddelavhengige 
trenger en omfattende behandling som kan være krevende å gjennomføre. Dette kan være en av 
årsakene til at ikke flere starter med nødvendig behandling selv om den kan være gratis. 
 
Det anses derfor som viktig å prioritere å få gjennomført nødvendig tannhelsetjenester når den 
rusmiddelavhengige er til rusbehandling, enten det er tverrfaglig spesialistbehandling eller 
LAR. Tannhelse og tannbehandling vurderes å være en nødvendig del av 
rehabiliteringsprosessen, noe som tas opp på samarbeidsmøter med den rusavhengige og 
eventuelle andre instanser. Bydelen er i ferd med å skriftliggjøre rutiner for oppfølging i 
institusjon, og oppfølging mht tannhelse er ett av punktene som nedfelles og som en anser er 
viktig å følge opp. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak om tannhelsetjeneste til rusmisbrukere til orientering 
 
 
 
Tove Stien /s       Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
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Sak 131/12  Flexitransportordningen i Bydel Østensjø  
 
Arkivsak: 201000560 
Arkivkode: 357.1 
Saksbehandler: Jatinder Sharma 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 10.09.12 45/12  
Omsorgskomite 10.09.12 51/12  
Råd for funksjonshemmede 12.09.12  
Bydelsutvalget 17.09.12 131/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
FLEXITRANSPORTORDNINGEN I BYDEL ØSTENSJØ  
 
Bakgrunn: 
Prøveprosjekt samordning og bestillingstransport av fritidsreiser knyttet til TT-transport ble 
vedtatt av bystyret 10.06.2009, sak 187:  

”Byrådet gjennomfører i samarbeid med Ruter AS, aktuelle bydeler og 
brukerorganisasjoner prøveprosjekter med samordning og bestillingstransport av 
fritidsreiser knyttet til TT-transport. Prosjektet skal pågå i tre år, hvorav 2009 skal brukes 
til å forberede prøveprosjektet.”  

 
Bydelene Østensjø og Nordstrand har deltatt i prøveprosjektet Flexitransport, som hadde 
oppstart 06.04.2010. Prosjektperioden var berammet til 2010 og 2011 og planlagt finansiert 
gjennom gjeldende rammer i TT-ordningen. En forutsetning for deltagelse i prosjektet var at 
bydelene ikke skulle få økte utgifter som følge av ordningen. I behandlingen av budsjett 2012 
forlenget bystyret prøveprosjektet ut 2012. 
 
I brev fra Byrådsavdeling for eldre og sosiale tjenester (EST) av 28.03.2012, gjøres 
prøvebydelene oppmerksom på at prøveprosjektet avsluttes 31.12.2012: ”Bydelen må selv ta 
standpunkt til om transporttilbudet i Flexitransport skal videreføres i 2013. Det forutsettes da 
at bydelene dekker alle utgifter knyttet til tilbudet.”   
 
I ovennevnte brev fra EST ble det opplyst at kontrakten med kjørekontoret, Samres AB, utgår 
31.12.2012, men at det kan tas ut opsjon for 1+1 år. I mail fra EST av 04.06.2012 korrigeres 
imidlertid dette:  

”Vi har tidligere ansett at dere, ved eventuell videreføring av Flexitransport i egen regi, 
fortsatt kan benytte kontrakten om kjørekontortjenester som Velferdsetaten har med Samres 
AB. Som dere ser av nedenstående gjennomgang som etaten nå har foretatt, vil ikke dette 
være mulig. Videreføres Flexitransport av bydelene etter 31.12.2012 må bydelene således 
anskaffe både transporttjenester og kjørekontortjenester.”  

 
I BU-møte 07.05.2012 la bydelsdirektøren fram sak for bydelsutvalget, BU-sak 81/12, 
”Flexitransport – avslutning av prøveprosjektet. BU fattet følgende vedtak i saken: 



”Bydelsutvalget foreslår at beslutningen om å avslutte flexitransport i vår bydel 31.12.12 
utsettes i påvente av evalueringen av prøveprosjektet og en utredning av alternative 
muligheter for å videreføre ordningen med flexitransport i bydel Østensjø. 
 
Vi vet at mange har brukt denne transporten til å komme seg til eldresentrene i bydelen. 
Noe de antagelig ikke hadde orket uten dette tilbudet. 
 
Bydelen prøver å tilrettelegge sine tjenester slik at mange som kanskje tidligere hadde vært 
nødt til å bo på sykehjem, nå foretrekker å bo hjemme. Men bydelens tjenester omfatter ikke 
tilrettelegging for sosial omgang og andre aktiviteter som bidrar til en bedre helse. 
Flexitransporten har bidratt til økt sosial omgang. Og det har i følge flere betydd mye. I 
tillegg har de følt at transporten har vært trygg og at de har blitt tatt godt vare på. 
 
Vi har mange eldre med et stort bistandsbehov som bor hjemme og som nå har hatt 
muligheter til å få hjelp til å komme seg ut. 
Vi vet at sosial omgang betyr mye for den fysiske og psykiske helsen til eldre mennesker. Vi 
har mange enslige eldre i vår bydel, en del av dem er også ensomme. 
Flexitransporten kan ha bidratt til å opprettholde almenntilstanden hos en del eldre og 
dermed ført til redusert behov for sykehjemsplasser i bydelen. 
 
Prøveprosjektet skal evalueres i løpet av første halvår 2012. Bydelsutvalget forventer at det 
foretas en vurdering av både nytteverdien for brukerne og mulige gevinster for bydelen av 
redusert behov for ulike hjelpetiltak, bl.a. sykehjemsplasser. Bydelsutvalget ønsker også at 
muligheten for en videreføring av samarbeidet med bydel Nordstrand og andre bydeler 
utredes. Konsekvensene av å øke egenandelen for brukerne bør også vurderes i en slik 
sammenheng.” 

 
Asplan Viak har vært engasjert for å evaluere forsøket med Flexitransport i bydelene Østensjø 
og Nordstrand. Evalueringsrapporten ble avgitt i juni d.å. Rapporten er forhåndsutsendt til 
medlemmer og varamedlemmer av BU, OMK, ER og RFF. 
 
Saksframstilling: 
 
Konklusjoner fra evalueringsrapporten til Asplan Viak 
Hovedmålet med prøveprosjektet Flexitransport var å gi Oslo kommune et grunnlag for å 
vurdere om en samordning av fritidsreiser var egnet som tilbud for brukergrupper som har 
behov for tilrettelagt transport. Gjennom forhåndsbestilling og samordning av reiser var målet 
at Flexitransport skulle kunne tilby flere reiser uten økte kostnader.  
 
Evalueringen fra Asplan Viak hadde i oppgave å belyse om prøveprosjektet  
 har ført til en forenkling av saksbehandlingen for brukerne og for kommunen  
 har gjort det mulig å tilby flere reiser gjennom samkjøring og forhåndsbestilling  
 har opprettholdt kvaliteten på gjennomføringen av transporttilbudet  
 har ført til økte kostnader for bydelene og kommunen  
 viser om samordning kan være egnet i en permanent ordning  

 
Noen vesentlige momenter i rapporten er: 
 Ved utløpet av februar 2012 var det til sammen 1004 personer som var innmeldt som 

brukere i ordningen. 482 av disse (48 %) tilhører Bydel Østensjø. Av disse var det 241 
personer tilhørende gruppen TT-Flex (brukere som allikevel ville være brukere av TT-
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1 personer som kun er Flex-brukere (rapporten s. 14). Dvs. at for Bydel 
Østensjø fordeler TT-Flexbrukerne og Flexbrukerne seg likt, med 50 % i hver gruppe (for 
Bydel Nordstrand er tilsvarende fordeling 42,2 % TT-Flex og 57,8 % Flex). 
 

 Den største brukergruppen er i alderen 81-90 år (43 %), med gruppen 71-80 år som den nest 
største gruppen (19 %).  
 

 Seks av syv reiser går innenfor eller mellom de to bydelene, 1 av 7 går til og fra andre 
bydeler 
 

 Ca. 2/3 av reisene utføres mellom kl. 11:00 og kl. 15:00. 
 

 Man har ikke lyktes med samordning av reisene i tråd med intensjonene. Over halvparten 
av reisene utføres uten at samordning finner sted. I gjennomsnitt er det kun 1,7 passasjerer i 
bussene (med 8 passasjerplasser). For hver time minibussene er aktive, utfører de i 
gjennomsnitt bare litt over 2 turer 
 

 Reisene er betydelig kortere enn vanlige TT-reiser (i gjennomsnitt under 4 km, ”en 
strekning som normalt bør være tilbakelagt på 8-10 minutter”) 
 

 Mer enn 60 % av reisene bestilles samme dag som de skal foretas. Av disse bestilles 55 % 
mindre enn en time før reisen ønskes utført. Dette vanskeliggjør god samordning. 
 

 25 % oppgir at formålet med siste Flexi-reise var å handle, 19 % å besøke venner og familie 
og 9 % oppgir eldresenteret som reisemål (Fig. 12, s. 31). 
 

 For gruppen Flex (som ikke ville hatt alternative transporttjenester uten Flexitransport) 
svarte 48 % at de ville ha benyttet taxi dersom ordningen ikke fantes, 28 % ville brukt 
ordinær kollektivtransport, 9 % ville blitt kjørt av andre, mens kun 8 % ikke ville ha reist. 
 

 Netto merkostnader for Flexitransport-ordningen var i 2011 på 5,157 mill. kroner samlet for 
begge bydelene, sett i forhold til å ha fortsatt med TT-ordningen som før. Merkostnaden i 
prosjektperioden er i sin helhet dekket sentralt, i tråd med forutsetningene for deltagelse i 
prosjektet. En fremregning for 2013 tilsier en samlet merutgift på 6,9 mill. kroner for de to 
bydelene. 
 

  For brukerne er tilbudet økonomisk fordelaktig med egenandeler tilsvarende ca. 16 % av 
ordningens direkte kostnader, dvs. en tilskuddsandel på 84 %. 
 

 80 % av de som er intervjuet opplyser at de er svært fornøyd med Flexitransport, 16 % at de 
er ganske fornøyde. 

 
Vurdering 
Flexitransport-ordningen har uten tvil vært en god ordning for bydelens befolkning, og spesielt 
for eldre brukere som ikke kvalifiserer for TT-kort, men som allikevel har kunnet dokumentere 
et særskilt transportbehov. De har kunnet delta i ordningen med et fritt antall turer innenfor 
prøvebydelene Nordstrand og Østensjø. Godkjente TT-brukere har, i tillegg til fritt antall reiser 
innenfor prøvebydelene, opprettholdt samme antall fritidsreiser i hele Oslo som alle andre TT-
brukere.  
 
En vurdering av en eventuell videreføring av Flexitransport-ordningen bør imidlertid ses i 
sammenheng med øvrige utfordringer bydelen vil stå overfor i budsjett 2013, og bystyrets 

 
1 Bydelen har i mail av 29.08.2012 fra Velferdsetaten fått opplyst at antall ”aktive” brukere av kategorien Flex-
brukere (ikke med TT-kort) fra januar t.o.m. juli 2012, er på 172 brukere i Bydel Østensjø, dvs. de som faktisk har 
foretatt en eller flere reiser. 



vedtatte rammekutt i økonomiplanperioden 2012-2015. Rammekutt for Bydel Østensjø er 
stipulert til 8,8 mill. kroner i 2013, 10,4 mill. kroner i 2014 og 11 mill. kroner i 2015.  
 
Det knytter seg usikkerhet rundt kostnadsnivået ved eventuelt å skulle videreføre en lokal 
Flexitransport-ordning. Foreløpige beregninger tilsier årlige merutgifter på 3,5 mill. kroner. En 
videreføring av Flexitransport-ordningen etter 31.12.2012 vil imidlertid innebære at 
bydelen/bydelene selv må anskaffe transporttjenester, kjørekontortjenester og administrasjon av 
ordningen, da opsjon på dagens ordning ikke er mulig. Trolig vil nye anskaffelsesrunder med 
nye forutsetninger ikke gi like gode avtaler som i forrige runde, der prosjektet kunne være et 
første skritt i retning av en Flexitransport-ordning for hele Oslo kommune. Totale merkostnader 
vil derfor sannsynligvis overstige 7 mill. kroner. Bydel Østensjø sin andel vil dermed være på 
minst 3,5 mill. kroner forutsatt at Bydel Nordstrand blir med på en felles videreføring, og 
antagelig en del høyere hvis Bydel Østensjø blir alene om å videreføre ordningen. 
 
Asplan Viak viser til at ”Oslo har i mange år hatt en meget god TT-ordning. Flere brukere per 
innbygger, flere reiser per bruker og et bredere ansvar fører til at Oslo bruker nesten like mye 
penger på TT-transport som – enkelte år også mer enn – alle øvrige fylker sett under ett”(s. 7) 
 
Som tabell 2 på s. 14 i rapporten viser, har Bydel Østensjø en vesentlig større andel TT-brukere 
blant bydelens befolkning enn gjennomsnittet for Oslo. 4,2 % av våre innbyggere innehar TT-
kort, mens bygjennomsnittet er på 2,8 %. Bydel Nordstrand har en brukertetthet på 3,1 %. Noe 
av forklaringen på den høye brukertettheten er sannsynligvis at bydelen har en høy andel eldre 
over 80 år i befolkningen. Det har imidlertid også Bydel Nordstrand (Østensjø: 11,7 %, 
Nordstrand: 10,4 %). Bydelen har da også i inneværende år budsjettert med 23,6 mill. kroner til 
TT-transport, mens tilsvarende for Bydel Nordstrand er 16 mill. kroner.  
 
Konklusjon 
Bydelsdirektøren vil anbefale at Flexitransport-ordningen ikke videreføres som lokalt tiltak 
etter at bystyrets prøveordning avsluttes 31.12.2012. Det vil imidlertid være viktig å få utredet 
mulighetene for å kunne tilby en alternativ transportordning til bydelens treffsentre, for de som 
da faller utenfor den ordinære TT-ordningen. Dette for å opprettholde brukernes muligheter til 
å unngå sosial isolasjon, og kunne tilby et variert aktivitetstilbud ved sentrene. Alle våre 
treffsentre ligger også i, eller i umiddelbar nærhet til et handlesenter. Hele 25 % av 
Flexibrukerne oppga at formålet med siste Flexi-reise var å handle. Ved å kunne tilby transport 
til treffsentrene, eventuelt på bestemte traseer og til bestemte tider, vil også brukernes mulighet 
for å handle ivaretas. En slik ordning vil kunne virke mer kostnadseffektivt, og kan gi et tilbud 
til mange og bidra positivt til bydelens forebyggende arbeid for eldre.   
 
Bydelen kjøper i dag transporttjenester til dagsenterbrukerne fra et eksternt firma. Denne 
kjøringen foregår fra kl 08:00-10:30 om morgenen med hjemkjøring fra kl 14:30 om 
ettermiddagen. Kontrakten utløper i slutten av januar 2013 og bydelen må da ut med ny 
anbudsforespørsel. Èn mulighet kunne være å legge inn kjøring til og fra treffsentrene i denne 
anskaffelsen, slik at denne transporten ble foretatt i etterkant av transporten til dagsentrene og 
før hjemtransporten av dagsenterbrukerne. Det er også mulig å vurdere felles anskaffelse av 
disse tjenestene med Bydel Nordstrand. En annen mulighet som bør vurderes er transport i 
egenregi, eventuelt i samarbeid med Bydel Nordstrand. 
 
Bydelsdirektøren ser det også hensiktsmessig at de to bydelene Østensjø og Nordstrand, som 
begge deltok i prøveordningen, samhandler for å vurdere mulige felles løsninger.  
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Flexitransporten videreføres ikke som lokalt tiltak etter at bystyrets prøveordning 

avsluttes 31.12.2012. 
  
2. For å sikre at flest mulig av bydelens eldre får tilgang til bydelens treffsentre bes 

bydelsdirektøren utrede alternative tilbud med kostnadsanalyser. 
a. Utredningen bør ivareta en vurdering av et mulig samarbeid mellom de to bydelene 

Østensjø og Nordstrand. 
b. Sak om dette legges frem i forbindelse med behandlingen av budsjett 2013 - 

økonomiplan 2016.  
 

3. Ruter AS bes vurdere om lokale matebusser kan utnyttes bedre mellom ordinære 
ruteavganger og utenom rushtidene.  
a. Tilbudet bes vurdert i lys av evalueringsrapporten av Flexitransport - forsøk med 

utvidet tilbud av fritidsreiser i TT- ordningen i bydelene Østensjø og Nordstrand i 
Oslo, hvor det bl.a. framgår at mange eldre i bydelen har behov for transport til 
kjøpesentrene og treffsteder i bydelen. 

 
 
 
Tove Stien /s         Jatinder Sharma /s 
bydelsdirektør         avd. sjef 
 
Vedlegg: Asplan Viak: Evaluering av Flexitransport – forsøk med utvidet tilbud av 

fritidsreiser i TT-ordningen i bydelene Østensjø og Nordstrand i Oslo 
 



 

Sak 132/12  Vedr. BU-vedtak om opprettelse av en egen 
sykehjemsnemnd  
 
Arkivsak: 201200164 
Arkivkode: 027.1 
Saksbehandler: Tove Stien 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 10.09.12 46/12  
Omsorgskomite 10.09.12 52/12  
Bydelsutvalget 17.09.12 132/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
VEDR. BU-VEDTAK OM OPPRETTELSE AV EN EGEN SYKEHJEMSNEMND  
 
Bakgrunn: 
I forbindelse med behandling av budsjett 2012, BU-sak 176/11, fattet BU følgende vedtak: 

”Det iverksettes en prøveordning fra 2012 med en uavhengig sykehjemsnemnd som 
behandler avslag på søknader om sykehjemsplass. Nemnda består av 3 personer med god 
faglig bakgrunn fra arbeid med eldre i hjemmetjenesten og på sykehjem. I nemnda bør det 
være en lege, en sykepleier og en hjelpepleier eller ergoterapeut/fysioterapeut. Den som får 
avslag på en søknad om en sykehjemsplass får tilbud om at søknaden kan bli behandlet av 
en slik nemnd dersom vedkommende ønsker det. Nemnda må kunne innhente ytterligere 
opplysninger om søkeren dersom den ser behov for det. Nemndas uttalelser i saken sendes 
søker og bestillerkontoret. Bydelsdirektøren fremmer forslag til nemndsmedlemmer og 
nemndsleder og nærmere regler for nemndas saksbehandling, herunder regler for 
taushetsplikt. Utvalgets medlemmer får vanlig komitegodtgjørelse. Saken legges fram for 
bydelsutvalget i mars 2012.”  

 
I BU-møte 19.03.2012, sak 51/12, Prøveordning fra 2012 med en uavhengig sykehjemsnemnd, 
fattet BU følgende vedtak, i tråd med bydelsdirektørens innstilling: 

1. Sak om uavhengig sykehjemsnemnd utsettes til bydelen har innhentet 
Kommuneadvokatens vurderinger 

2. Bestillerkontoret redegjør for eventuelle avslag på sykehjemsplasser på møtene i OMK. 
 
Bakgrunnen for vedtakets pkt. 1 var at Byrådsavdeling for eldre og sosiale tjenester (EST) 
anbefalte bydelsdirektøren å søke bistand fra Kommuneadvokaten for å utrede saken:  

”Da en slik nemnd støter an mot bestemmelser i både forvaltningsloven, kommuneloven, 
helse- og omsorgstjenesteloven, helsepersonelloven og pasient- og brukerrettighetsloven, 
anbefaler byrådsavdelingen at bydelen søker bistand fra Kommuneadvokaten for å utrede 
saken.” 

 
På denne bakgrunn begrunnet bydelsdirektøren sitt forslag til vedtakets pkt 1 slik: 
”Bydelsdirektøren vil derfor oversende BUs verbalvedtak til Kommuneadvokaten og avvente 
svar før saken fremmes på nytt for BU.” 
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Saksframstilling: 
Anmodning om bistand fra Kommuneadvokaten ble oversendt i brev av 15.03.2012. (Vedlegg 
1)  
I tillegg til å få saken utredet i forhold til bestemmelsene i de ulike lovverkene nevnt over, ba 
bydelsdirektøren også om at saken ble vurdert opp mot bydelsreglementets kapittel 3: 

”Ettersom vedtak om tildeling av sykehjemsplass er et enkeltvedtak, ber 
bydelsdirektøren om at bydelsutvalgets vedtak også vurderes opp mot 
bydelsreglementets kapittel 3 Bydelens oppgaver og myndighetsområde. I §§ 3-3 og 3-4 
fordeles oppgaver mellom bydelsutvalget og bydelsadministrasjonen v/bydelsdirektør, 
jf. § 3-1 Virkeområde, 2. ledd m/merknader. 
 
Som det fremkommer av § 3-4 er myndighet til å treffe enkeltvedtak og vedtak i 
enkeltsaker delegert til bydelsadministrasjonen v/bydelsdirektør: 

” Bydelsadministrasjonen delegeres myndighet til å treffe enkeltvedtak og vedtak i 
enkeltsaker som ikke er av prinsipiell betydning, på de områder som er nevnt i § 3-2 
punktene 3-11. Myndigheten delegeres på vegne av byrådet/vedkommende byråd. 
Delegasjon til bydelsadministrasjonen går til bydelsdirektøren, som kan delegere 
videre.” 

I merknadene heter det: 
” Innenfor de områder som er nevnt i andre ledd er bydelsdirektørens/ 

bydelsadministrasjonens myndighet delegert fra byrådet/ byråden, ikke 
bydelsutvalget.  Byrådet/ byråden har instruksjonsmyndighet over 
bydelsadministrasjonen i disse sakene.” 

Dette presiseres også i merknadene til § 3-3 Bydelsutvalgets oppgaver og 
myndighetsområde hvor det heter: 

” Bydelsutvalgets ansvar etter denne bestemmelsen omfatter ikke enkeltvedtak og 
vedtak i enkeltsaker som er tildelt eller delegert administrasjonen i § 3-4.” 

 
Bydelsdirektøren anser at bydelsutvalgets vedtak vil innebære en overprøving av de 
vurderinger og beslutninger som er foretatt av ansatte med videredelegert fullmakt til å 
fatte enkeltvedtak i henhold til bydelsreglementets § 3-4, og ber om at det vurderes 
hvorvidt bydelsutvalget innehar slik myndighet.” (Vedlegg 1, s. 2 og 3) 

 
Bydelen mottok den 19.03.2012 en bekreftelse på at bistandsanmodningen var mottatt hos 
Kommuneadvokaten. I etterfølgende telefonsamtale fremkom at Kommuneadvokaten ønsket at 
EST skulle foreta vurdering av saken knyttet til det som gjelder ”kommunens interne 
organisering”, altså problemstillingene som knytter seg til bydelsreglementet.  
 
I brev til byrådsavdelingen av 29.03.2012 ba bydelsdirektøren om en slik vurdering fra EST. 
(Vedlegg 2) 
 
Kommuneadvokaten 
Bydelen mottok svar fra Kommuneadvokaten i brev av 02.04.2012. (Vedlegg 3).  
I pkt 1.1 er det foretatt følgende avgrensning:  

”Spørsmålet om hvordan opprettelsen av en slik sykehjemsnemnd forholder seg til den 
kompetanse- og ansvarsfordeling som bl. a. fremgår av bydelsreglementet, er etter det 
opplyste forelagt Byrådsavdeling for eldre og sosiale tjenester. Det er derfor ikke gjort noen 
nærmere vurdering av dette her. Forholdet til relevante bestemmelser i kommuneloven antas 
også å ha en nær tilknytning til den interne ansvars- og kompetansetildelingen, og vil derfor 
heller ikke bli gjennomgått i det følgende.” 



 
I pkt 2 har Kommuneadvokaten vurdert spørsmålet om opprettelse av en uavhengig 
sykehjemsnemnd opp mot Helse- og omsorgstjenesteloven, Pasient- og brukerrettighetsloven, 
Helsepersonelloven og Forvaltningsloven.  
 
Kommuneadvokaten oppsummerer slik:  

”Målet med nemnden synes å være å gi søkere som får avslag på sykehjemsplass en ekstra, 
uavhengig faglig kontroll av om de har rett til sykehjemsplass. På bakgrunn av 
gjennomgangen over, kan jeg vanskelig se at regelverket inneholder noen absolutte rettslige 
skranker som forbyr en slik uavhengig sykehjemsnemnd. Det er imidlertid ikke vurdert 
hvorvidt bydelsutvalget har myndighet til å opprette en slik nemnd, jf. avgrensningen. 
Bydelen bør imidlertid være oppmerksom på at en slik ordning vil kunne bidra til at bydelen 
beveger seg bort fra den mer helhetlige tilnærmingen til den aktuelle brukerens hjelpebehov 
som helselovgivningen synes å legge opp til.” (Vedlegg 3, s. 3) 

 
Byrådsavdeling for eldre og sosiale tjenester 
Bydelen mottok EST’s vurderinger og konklusjoner i brev av 06.07.2012. (Vedlegg 4)  
 
Innledningsvis heter det følgende:  

”BU-vedtaket reiser spørsmål knyttet til bestemmelsene i forvaltningsloven, kommuneloven, 
helse- og omsorgstjenesteloven, helsepersonelloven og pasient- og brukerrettighetsloven. 
 
Byrådsavdelingen vil i det følgende vurdere BU-vedtaket i forhold til relevante 
bestemmelser i kommuneloven og bydelsreglementets bestemmelser om organisering, 
kompetanse- og ansvarsfordeling. 
 
Byrådsavdelingen har ikke vurdert forholdet til sentralt særregelverk. Dette er vurdert av 
Kommuneadvokaten i brev av 02.04.2012. Vi vil imidlertid komme inn på enkelte av 
vurderingene Kommuneadvokaten har gjort av forvaltningslovens bestemmelser.” 

 
I tillegg til å vurdere BU-vedtaket i forhold til relevante bestemmelser i kommuneloven og 
bydelsreglementets bestemmelser om organisering, kompetanse- og ansvarsfordeling, har EST 
også vurdert vedtaket i forhold til politiske føringer knyttet til ny helse- og omsorgstjenestelov 
og endringer i pasientrettighetsloven som trådte i kraft 01.01.2012 og bystyrets vedtak i sak 
73/12 den 28.03.2012 hvor ordningen med lokale klagenemnder i bydelene ble opphevet: 

”Etter byrådsavdelingens vurdering vil det være i strid med bystyrets vedtak 73/12 at det 
opprettes en ny nemnd som med unntak av manglende formell vedtaksmyndighet har klare 
likhetstrekk med den lokale klagenemndsordningen som bystyret har vedtatt skal opphøre. 
Det kan videre anføres at ordningen strider både mot hensynet til effektivitet, 
likebehandling, enhetlighet og forenkling.” (Vedlegg 4, s. 4) 

 
Byrådsavdelingen konkluderer som følger: 

1. ”Opprettelse av en sykehjemsnemnd som beskrevet ovenfor er ikke i strid med 
kommuneloven. 

2. Bydelsreglementet regulerer ikke direkte denne typen nemnd, men opprettelse av nemnda 
må anses å være i strid med bydelsreglementets bestemmelser om bydelsutvalgets 
myndighet, og myndighetsfordelingen i bydelene. 

3. Etter EST’s vurdering vil det være i strid med bystyrevedtak 73/12 å opprette en nemnd 
med mandat som beskrevet ovenfor.” (Vedlegg 4, s. 5) 

 
Konklusjon 
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Da opprettelse av en uavhengig sykehjemsnemnd vil være i strid med bydelsreglementets 
bestemmelser om bydelsutvalgets myndighet, og myndighetsfordelingen i bydelene, samt i strid 
med bystyrevedtak 73/12, anbefaler bydelsdirektøren at gjeldende verbalvedtak i sak 176/11 
oppheves. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalgets verbalvedtak i BU-sak 176/11, vedr. iverksettelse av en prøveordning med en 
uavhengig sykehjemsnemnd, oppheves 
 
 
 
Tove Stien /s        Jatinder Sharma /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: 4 
 



 

Sak 133/12  Brukerundersøkelse i hjemmetjenesten 2011 - 
forbedringstiltak  
 
Arkivsak: 201100513 
Arkivkode: 225.0 
Saksbehandler: Signe Sandnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 10.09.12 47/12  
Omsorgskomite 10.09.12 53/12  
Råd for funksjonshemmede 12.09.12  
Bydelsutvalget 17.09.12 133/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
BRUKERUNDERSØKELSE I HJEMMETJENESTEN 2011 - FORBEDRINGSTILTAK  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
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Sak 134/12  Sykehjemsbehovplan - Rullering 2012 - 2022  
 
Arkivsak: 201100326 
Arkivkode: 330 
Saksbehandler: Else-Berit Momrak 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 10.09.12 48/12  
Omsorgskomite 10.09.12 54/12  
Råd for funksjonshemmede 12.09.12  
Bydelsutvalget 17.09.12 134/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
SYKEHJEMSBEHOVPLAN - RULLERING 2012 - 2022  
 
Bakgrunn: 
Bystyret vedtok i møtet 28.03.2012, sak 64/12, Sykehjemsbehovsplan 2012 – 2022 
 
Saksframstilling: 
Følgende forhold i planen berører Bydel Østensjø:  

1. Det påpekes i planen at 54 % av Oslos sykehjem ikke tilfredstiller dagens krav til fysisk 
standard, og det vil være behov for å heve romstandarden. Det kan føre til avvikling av 
små mindre enheter og at rehabilitering og fornyelse av sykehjem vil fortsette fram til 
2030. Ved ombygginger vil Stovnerhjemmet og Økernhjemmet benyttes som 
erstatningssykehjem.  

2. Måltallet for sykehjem og Omsorg+ er 25 % dekningsgrad for personer over 80 år. 
3. Satsing på utbygging av Omsorg+ videreføres.  
4. Omsorg+ i Utmarkveien 2 forventes ferdig i planperioden 2012 – 2014 med 70 

leiligheter. 
5. Oppstart prosjektering av sykehjem: Manglerudhjemmet i perioden 2012 – 2015 med 

antatt behov for ombygging etter 2020. 
6. Oppsalhjemmet er klassifisert til å ha et stort ombyggingsbehov, men det er ingen 

tidfestede planer nevnt i planen. Det er imidlertid anført at det er begrensede muligheter 
for utbygging av Oppsalhjemmet blant annet på grunn av tomtestørrelsen.  

7. Ved Manglerudhjemmet er bydelen leietaker i store deler av bygningen. Dette medfører 
behov for felles utbyggingsprosjekt mellom Sykehjemsetaten og bydelen.  

8. Bystyret vedtok 28.03.2012 at byrådet bes om å starte arbeidet med å utvikle Håkon 
Tveters vei 65, og eventuelt andre nærliggende tomter ved Oppsalhjemmet, til 
omsorgsformål i tett samarbeid med bydelen. 

 
En ser at de forhold som er beskrevet i høringsuttalelsen fra OMK’s behandling 09.01.2012, 
sak 1/12 punkt B, er omtalt i Sykehjemsbehovsplanen side 28 (gjelder behovet for plasser i 
sykehjem og Omsorg+ og demente pasienters behov). På samme side i planen er det omtalt 
utfordringer og behov for eldre med innvandrerbakgrunn.  
 
Det er ikke foreslått tidfestede planer for rehabilitering av Oppsalhjemmet i 
Sykehjemsbehovsplanen, slik OMK foreslo i sin uttalelse til planen.  



 
For øvrig vises det til vedlagte plan.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sykehjemsbehovsplan 2012 – 2022 tas til orientering.  
 
 
 
 
Tove Stien /s        Jatinder Sharma /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Velegg: Sykehjemsbehovsplan – rullering 2012 – 2022. Utbygging av sykehjem og Omsorg+ i 
Oslo kommune, behandlet i bystyret sak 64, 28.03.2012 
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Sak 135/12  Tilsynsutvalg II - årsrapport 2011  
 
Arkivsak: 201100197 
Arkivkode: 240.4 
Saksbehandler: Else-Berit Momrak 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 10.09.12 49/12  
Omsorgskomite 10.09.12 55/12  
Råd for funksjonshemmede 12.09.12  
Bydelsutvalget 17.09.12 135/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
TILSYNSUTVALG II - ÅRSRAPPORT 2011  
 
Saksframstilling: 
Vedlagt oversendes årsrapport 2011 fra tilsynsutvalg II som ble mottatt i 
bydelsadministrasjonen 30.05.2012. Sykehjemsetaten har 08.06.2012 gitt tilbakemelding på 
spørsmål i årsrapporten vedrørende tilsynsrapport fra Oppsalhjemmet 14.12.2011. 
Sykehjemsetatens tilbakemelding er vedlagt saken.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tilsynsutvalg II’s årsrapport for 2011 med Sykehjemsetatens tilbakemelding tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s       Jatinder Sharma /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
 
Vedlegg: Årsrapport 2011 fra tilsynsutvalg 2 
               SYE – Tilbakemelding på Årsrapport 2011 vedr. Oppsalhjemmet 
 



 

Sak 136/12  Oppsal frivillighetssentral - årsmelding 2011  
 
Arkivsak: 200600777 
Arkivkode: 356.6 
Saksbehandler: Else-Berit Momrak 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 10.09.12 50/12  
Omsorgskomite 10.09.12 56/12  
Råd for funksjonshemmede 12.09.12  
Bydelsutvalget 17.09.12 136/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
OPPSAL FRIVILLIGHETSSENTRAL - ÅRSMELDING 2011  
 
Saksframstilling: 
Vedlagt oversendes til orientering Oppsal frivillighetssentrals årsmelding 2011 som er 
behandlet og godkjent av årsmøtet for Foreningen Oppsal Frivillighetssentral. Protokoll fra 
årsmøtet som ble avholdt 14.03.2012, er også vedlagt.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Oppsal frivillighetssentrals årsmelding 2011 og protokoll fra årsmøtet, tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s        Jatinder Sharma /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: 1 
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Sak 137/12  Rapport anmeldt tilsyn - Østensjø bo- og servicesenter 
26.04.2012  
 
Arkivsak: 201200223 
Arkivkode: 240.4 
Saksbehandler: Else-Berit Momrak 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Omsorgskomite 10.09.12 57/12  
Råd for funksjonshemmede 12.09.12  
Bydelsutvalget 17.09.12 137/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
RAPPORT ANMELDT TILSYN - ØSTENSJØ BO- OG SERVICESENTER 26.04.2012  
 
Saksframstilling: 
Vedlagt oversendes rapport fra anmeldt tilsyn ved Østensjø bo- og servicesenter 26.04.2012, 
mottatt i bydelsadministrasjonen 08.05.2012. Sykehjemsetatens uttalelse til rapporten, mottatt 
31.05.2012, er vedlagt saken.  
 
Bydelsdirektøren er gjennom rapporten fra tilsynsutvalget gjort kjent med at dette anmeldte 
tilsynet ble avtalt etter at tilsynsutvalgets leder var kontaktet av en pårørende til en beboer fra 
Bydel Østensjø. Bydelens bestillerkontor 18+ har også etter henvendelse fra pårørende, 
gjennomført et besøk ved institusjonen for å sikre at bydelens tre beboere får den behandling og 
omsorg de har krav på etter gjeldende lovverk.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra anmeldt tilsyn ved Østensjø bo- og servicesenter 26.04.2012 og Sykehjemsetatens 
uttalelse tas til orientering.  
 
 
 
Tove Stien /s       Jatinder Sharma /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
Vedlegg: 2 
 



 

Sak 138/12  Rapport uanmeldt tilsyn - Østensjø bo- og servicesenter 
24052012  
 
Arkivsak: 201200223 
Arkivkode: 240.4 
Saksbehandler: Else-Berit Momrak 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Omsorgskomite 10.09.12 58/12  
Råd for funksjonshemmede 12.09.12  
Bydelsutvalget 17.09.12 138/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
RAPPORT UANMELDT TILSYN - ØSTENSJØ BO- OG SERVICESENTER 24052012  
 
Saksframstilling: 
Vedlagt oversendes rapport fra uanmeldt tilsyn ved Østensjø bo - og servicesenter 24.05.2012, 
mottatt i bydelsadministrasjonen 06.06.2012. Sykehjemsetatens uttalelse til rapporten, mottatt 
04.07.2012, er vedlagt saken.  
 
Bydelsdirektøren har ingen kommentarer til rapporten.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Østensjø bo- og servicesenter og Sykehjemsetatens 
tilbakemelding på rapporten, tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s       Jatinder Sharma /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
Vedlegg: 2 
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Sak 139/12  Rapport anmeldt tilsyn - Langerud sykehjem 20.06.2012  
 
Arkivsak: 201100229 
Arkivkode: 240.4 
Saksbehandler: Else-Berit Momrak 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 10.09.12 51/12  
Omsorgskomite 10.09.12 59/12  
Bydelsutvalget 17.09.12 139/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
RAPPORT ANMELDT TILSYN - LANGERUD SYKEHJEM 20.06.2012  
 
Saksframstilling: 
Vedlagt oversendes rapport fra anmeldt tilsyn ved Langerud sykehjem 20.06.2012. Rapporten 
er mottatt i bydelsadministrasjonen 02.06.2012. Sykehjemsetatens uttalelse til rapporten er 
mottatt 13.07.2012 og vedlagt saken.  
 
Bydelsdirektøren har ingen kommentarer. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra anmeldt tilsyn ved Langerud sykehjem 20.06.2012 og Sykehjemsetatens uttalelse, 
tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s       Jatinder Sharma /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
Vedlegg: 2 
 



 

Sak 140/12  Rapport uanmeldt tilsyn Oppsalhjemmet 31.05.2012  
 
Arkivsak: 201200223 
Arkivkode: 240.4 
Saksbehandler: Else-Berit Momrak 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 10.09.12 52/12  
Omsorgskomite 10.09.12 60/12  
Bydelsutvalget 17.09.12 140/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
RAPPORT UANMELDT TILSYN OPPSALHJEMMET 31.05.2012  
 
Saksframstilling: 
Vedlagt oversendes rapport fra uanmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet 31.05.2012, mottatt i 
bydelsadministrasjonen 19.06.2012. Sykehjemsetatens uttalelse til rapporten er mottatt 
27.07.2012 og er vedlagt saken.  
 
Bydelsdirektøren har ingen kommentarer til rapporten.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet 31.05.2012 og Sykehjemsetatens uttalelse tas 
til orientering.  
 
 
 
Tove Stien /s       Jatinder Sharma /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
Vedlegg: 2 
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Sak 141/12  Innstilling av nytt varamedlem til driftsstyret ved 
Langerud sykehjem  
 
Arkivsak: 201100699 
Arkivkode: 240.9 
Saksbehandler: Else-Berit Momrak 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 17.09.12 141/12  
 
INNSTILLING AV NYTT VARAMEDLEM TIL DRIFTSSTYRET VED LANGERUD 
SYKEHJEM  
 
Bakgrunn: 
Bystyret vedtok 27.01.2010 i sak 14, prøveordning i 2 år med driftsstyrer ved alle kommunalt 
drevne sykehjem. Reglement for driftsstyrene ble vedtatt av byrådet 25.11.2010, og i henhold 
til reglementet § 1-5, 7. ledd er det bydelsutvalget som innstiller representanter til driftsstyrene 
ved sykehjemmene. Sykehjemsetaten er delegert oppgaven med oppnevning av driftsstyrene.  
 
Saksframstilling: 
Representanter til driftsstyrene ved sykehjem kan verken være medlem eller varamedlem i 
bydelsutvalg. Med bakgrunn i dette må Anne-Lise Haugstad (H) tre ut av driftsstyret ved 
Langerud sykehjem, og BU må innstille ny representant til dette verv. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak                   
1. Bydelsutvalget i Bydel Østensjø innstiller følgende varamedlem til driftsstyret ved 

Langerud sykehjem etter Anne-Lise Haugstad (H): 
 
Varamedlem     

 
 
 
 
Tove Stien /s        Jatinder Sharma /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 



 

Sak 142/12  Oppnevning av varamedlem til eldrerådet  
 
Arkivsak: 201100622 
Arkivkode: 026.1 
Saksbehandler: Else-Berit Momrak 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 17.09.12 142/12  
 
OPPNEVNING AV VARAMEDLEM TIL ELDRERÅDET  
 
Bakgrunn: 
Det vises til lov om kommunale og fylkeskommunale eldreråd av 08.11.1991, nr.76, sist endret 
10.09.2007, samt til bydelsreglementet § 2-7 Råd og brukervalg.  Det skal i hver bydel være et 
lokalt eldreråd, som rådgivende organ for bydelsutvalget. 
 
Saksframstilling: 
Eldrerådet velges ved flertallsvalg av bydelsutvalget for 4 år og følger valgperioden.  Flertallet 
av rådet skal bestå av alderspensjonister i bydelen. Rådet velger selv leder og nestleder. Det 
skal være minst 40 % representasjon av hvert kjønn. 

 
Bydelsutvalget har valgt følgende eldreråd for valgperioden 2012 – 2015:     
Fra pensjonistforeninger:  

Medlem: Eli Karin Sundh  Pensjonistforbundet Oslo 
 Vara: 
       
Medlem: Reidar Skarfoss  Abildsø pensjonistforening  
 Vara: Tor Ness Eikbu  Samhold pensjonistforening 
 

Omsorgsorganisasjoner:  
Medlem: Dag Omholt   Eldreuniversitetet  
 Vara: Willy Myrvang  frivillighetssentral 
 

Eldresentra:  
Medlem: Stein Mejlbo   Treffstedene 60 pluss/eldresentrene 
 Vara: Birgitta Gunilla Kristiansen Treffstedene 60 pluss/eldresentrene 
 
Medlem: Evy Berit Johansen  Treffstedene 60 pluss/eldresentrene 
 Vara: Tor Engebretsen          Treffstedene 60 pluss/eldresentrene 
 

Politisk representasjon:   
Medlem: Edna Tomassen (SV)  
 Vara: Karin Svendsen (AP)  

 
Medlemmene i eldrerådet har personlige vara og etter de innkomne forslagene, var det ikke 
mulig å finne en vararepresentant for Eli Karin Sundh. Det er sendt henvendelse til 
pensjonistforeningene om å komme med forslag på kandidat som vara for Eli Karin Sundh. 
Fristen for innsending av forslag ble satt til 25.08.2012. Det er ikke innkommet noen forslag 
innen denne fristen. Administrasjonen ber bydelsutvalget oppnevne ett varamedlem for Eli 
Karin Sundh til eldrerådet 2012 – 2015.   
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Krav til 40 % representasjon av hvert kjønn er innfridd uavhengig av om det oppnevnes en 
mannlig eller kvinnelig vararepresentant.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget oppnevner      som varamedlem for Eli Karin Sundh til 
eldrerådet 2012 – 2015.  
 
 
 
Tove Stien /s       Jatinder Sharma /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
 
 
 



 

Sak 143/12  Oppnevning av representant til ungdomsrådet 2012 - 
2013  
 
Arkivsak: 201200037 
Arkivkode: 026.2 
Saksbehandler: Anne Sissel Slaatsveen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 17.09.12 143/12  
 
OPPNEVNING AV REPRESENTANT TIL UNGDOMSRÅDET 2012 - 2013  
 
Bakgrunn: 
Det vises til Reglement for bydelene § 2 – 7 pkt 3 hvor det heter: ”I hver bydel skal det være et 
ungdomsråd, som rådgivende organ for bydelsutvalget. Ungdomsrådet skal bestå av og velges 
av bydelens unge i aldersgruppen 12 – 18 år. Bydelsutvalget fastsetter antall medlemmer i 
rådet. 
 
Det vises til BU sak 189/11 hvor bl.a. følgende vedtekter for ungdomsrådet ble vedtatt:  

5.1 Ungdomsrådet skal bestå av 12 medlemmer med følgende sammensetning: 
- en representant fra hver av bydelens seks ungdomsskoler 
- tre uavhengige representanter 
- en representant fra hver klubbregion – totalt tre representanter. 

 -   det oppnevnes personlig vara for hver representant 
5.2 Representantene må ha bostedsadresse i Bydel Østensjø. De må ha fylt 12 år og ikke mer enn 18 år 

det året de velges. 
5.3 Det gjennomføres valg til ungdomsrådet hver høst, og representantene velges for to år av gangen. 

Rådet velger selv leder og nestleder. 
 
Saksframstilling: 
I BU sak 29/12 oppnevnte bydelsutvalget ni representanter og vararepresentanter:  
Ved oppnevningen manglet bydelsadministrasjonen tre kandidater til ungdomsrådet. Det er nå 
valgt en kandidat som uavhengig representant fra Oppsal området. Bydelsadministrasjonen vil 
fortsette arbeidet med å rekruttere de to siste kandidatene fra to av bydelens ungdomsskoler.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Følgende person oppnevnes til representant i ungdomsrådet for 2012 – 2013. 
Kandidat fra Oppsal området:  
Sara Nicole Moguire Hauglann f. 1996, Terrasseveien 4 b, 0682 Oslo 
 

2. Bydelsadministrasjonen gis fullmakt til å oppnevne representanter og vararepresentanter 
for Bøler og Skøyenåsen skole. 

 
Tove Stien /s        Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: Vedtekter for ungdomsrådet 2012 - 2015 
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Sak 144/12  Endringer i representasjon i driftsstyret ved Oppsal skole  
 
Arkivsak: 201100692 
Arkivkode: 40 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 17.09.12 144/12  
 
ENDRINGER I REPRESENTASJON I DRIFTSSTYRET VED OPPSAL SKOLE  
 
Bakgrunn: 
Som følge av at tidligere BU-medlem, Ole K. Richenberg (H), ikke lenger er folkeregistrert 
med bostedsadresse i Bydel Østensjø, har han trådt ut fra sine politiske verv i bydelen (jf. 
kommunelovens § 15.1). Sak vedrørende dette ble behandlet i BU-møtet 26.03.2012 (sak 
58/12).  
 
I ettertid er det fremkommet at Ole K. Richenberg (H) også satt som varamedlem i driftsstyret 
ved Oppsal skole. Det er derfor behov for å innstille et nytt varamedlem til driftsstyret ved 
denne skolen.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget innstiller for Utdanningsetaten følgende nye varamedlem fra Høyres gruppe til 
driftsstyret ved Oppsal skole:___________________________________  
 
Oppnevningsperiode følger av oppnevningsbrevet fra Utdanningsetaten. 
 
 
 
Tove Stien /s        Åse Merete Ternå /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 



 

Sak 145/12  Søknad om salgsbevilling grunnet eierskifte ved Rimi 
Østmarkveien, Østmarkveien 2  
 
Arkivsak: 201200070 
Arkivkode: 945.5 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 10.09.12 42/12  
Bydelsutvalget 17.09.12 145/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
SØKNAD OM SALGSBEVILLING GRUNNET EIERSKIFTE VED RIMI 
ØSTMARKVEIEN, ØSTMARKVEIEN 2  
 
Bakrunn: 
Det vises til oversendelse av detaljskjema fra Næringsetaten av 21.08.2012 vedrørende søknad 
om salgsbevilling fra J.E.A. Varehandel AS grunnet eierskifte ved Rimi Østmarkveien, 
Østmarkveien 2. 
Saksframstilling: 
I h.h.t alkohollovens § 1-7 a kan kommunen ved vurderingen av om bevilling bør gis bl.a. legge 
vekt på antallet salgs- og skjenkesteder, stedets karakter, beliggenhet, målgruppe, trafikk- og 
ordensmessige forhold, næringspolitiske hensyn og hensynet til lokalmiljøet for øvrig.  
 
Oslo kommune har ikke satt begrensninger i antall serverings- og skjenkesteder, eller fastsatt 
områdebegrensninger eller regulert konseptvurderinger.  
 
Det vises til alkohollovens § 1-7 og det bes om at bydelen, som utøver av kommunens helse- og 
omsorgstjenester, jf. Helse- og omsorgstjenesteloven § 3-3, jf. Folkehelselovens § 5, 1. ledd c) 
uttaler seg om stedets karakter og oversender kopier av eventuelle klager på støy og uro. 
 
Forhold som reguleres av Plan- og bygningsloven og Diskriminerings- og tilgjengelighetsloven 
er ikke relevant ift. vurdering av alkohollovens §§ 1-7 og 1-7 a. 
  
Med bakgrunn i ovenstående ber Næringsetaten at bydelsutvalget så snart som mulig, og senest 
tre uker innen mottakelsen av dette brev, avgir en uttalelse i forhold til søknaden. 
 
Administrasjonens vurderinger: 
Bydelsadministrasjonen har ikke mottatt klager på støy, ordensmessige eller trafikale 
problemer fra naboer eller andre instanser vedrørende Rimi Østmarkveien, Østmarkveien 2. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Søknad om salgsbevilling fra J.E.A. Varehandel AS grunnet eierskifte ved Rimi Østmarkveien, 
Østmarkveien 2 anbefales. 
 
Tove Stien /s         Kari Bjørneboe /s 
bydelsdirektør         bydelsoverlege 
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Sak 146/12  Søknad om ny salgsbevilling ved Joker Manglerud 
Svartdalsveien 50  
 
Arkivsak: 201200070 
Arkivkode: 945.5 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 10.09.12 43/12  
Bydelsutvalget 17.09.12 146/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
SØKNAD OM NY SALGSBEVILLING VED JOKER MANGLERUD 
SVARTDALSVEIEN 50  
 
Bakgrunn: 
Det vises til oversendelse av detaljskjema fra Næringsetaten av 21.08.2012 vedrørende søknad 
om ny salgsbevilling fra Prince Drift AS ved Joker Manglerud, Svartdalsveien 50. 
 
Saksframstilling: 
I h.h.t alkohollovens § 1-7 a kan kommunen ved vurderingen av om bevilling bør gis bl.a. legge 
vekt på antallet salgs- og skjenkesteder, stedets karakter, beliggenhet, målgruppe, trafikk- og 
ordensmessige forhold, næringspolitiske hensyn og hensynet til lokalmiljøet for øvrig.  
 
Oslo kommune har ikke satt begrensninger i antall serverings- og skjenkesteder, eller fastsatt 
områdebegrensninger eller regulert konseptvurderinger.  
 
Det vises til alkohollovens § 1-7 og det bes om at bydelen, som utøver av kommunens helse- og 
omsorgstjenester, jf. Helse- og omsorgstjenesteloven § 3-3, jf. Folkehelselovens § 5, 1. ledd c) 
uttaler seg om stedets karakter og oversender kopier av eventuelle klager på støy og uro. 
 
Forhold som reguleres av Plan- og bygningsloven og Diskriminerings- og tilgjengelighetsloven 
er ikke relevant ift. vurdering av alkohollovens §§ 1-7 og 1-7 a. 
  
Med bakgrunn i ovenstående ber Næringsetaten at bydelsutvalget så snart som mulig, og senest 
tre uker innen mottakelsen av dette brev, avgir en uttalelse i forhold til søknaden. 
 
Administrasjonens vurderinger: 
Bydelsadministrasjonen har ikke mottatt klager på støy, ordensmessige eller trafikale 
problemer fra naboer eller andre instanser vedrørende Joker Manglerud, Svartdalsveien 50. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Søknad om ny salgsbevilling fra Prince Drift AS ved Joker Manglerud, Svartdalsveien 50, 
anbefales. 
 
Tove Stien /s         Kari Bjørneboe /s 
bydelsdirektør         bydelsoverlege 



 

Sak 147/12  Varsel om oppstart av planarbeid - Detaljregulering av 
parkeringsplass ved Trasophallen  
 
Arkivsak: 201200211 
Arkivkode: 512 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 10.09.12 44/12  
Bydelsutvalget 17.09.12 147/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
VARSEL OM OPPSTART AV PLANARBEID - DETALJREGULERING AV 
PARKERINGSPLASS VED TRASOPHALLEN  
 
Bakgrunn: 
Det vises til varsel om oppstart av planarbeid, detaljregulering av parkeringsplass ved 
Trasophallen, fra Hjellnes Consult as. Grunnet svarfrist 27.08.2012 er kommentarene til 
planarbeidet gitt administrativt (vedlagt brev av 14.08.2012). Eventuelle tillegg av 
kommentarer vil ettersendes etter avholdt bydelsutvalgsmøte. 
 
Saksframstilling: 
 
Bydel Østensjø viser til tidligere bydelsutvalgsvedtak av 07.05.2012: 
 

1. ”Administrative bemerkninger til område- og prosessavklaring til planinitiativ ved 
Vetlandsveien (parkeringsplass) tilsluttes.  

 
2. Det kan synes som et godt forslag for å avlaste trafikken fra nord til Trasop Idrettsanlegg at det 

etableres parkeringsplasser på området sør for grusbanen, ved krysset 
Vetlandsveien/Vetlandsfaret. 
Etter BMK-komiteens befaring på området, og med det forbehold at kartgrunnlaget i saken 
foreløpig ikke er veldig godt, vil Bydel Østensjø be om at det i det videre arbeidet vurderes å 
flytte området nærmere der turstien kommer inn fra nordvest, at man søker å bevare de 
furutrærne som står på området og at det spesifiseres nærmere hvor mange p-plasser som 
ønskes anlagt. 
 
Bydel Østensjø ønsker ikke mer biltrafikk i området. 
 

3. Det bes om at det gjøres en trafikkanalyse for å avklare om tiltaket vil virke avlastende eller vil 
kunne føre til mer biltrafikk”. 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Administrative kommentarer til detaljregulering av parkeringsplass ved Trasophallen tilsluttes. 
 
Tove Stien /s        Kari Bjørneboe /s 
bydelsdirektør        bydelsoverlege 
 

 36 



37 

   37

 

Sak 148/12  John G. Mattesons vei 4  

Søknad om dispensasjon fra formål industri  
 
Arkivsak: 201200477 
Arkivkode: 512 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 10.09.12 45/12  
Bydelsutvalget 17.09.12 148/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
JOHN G. MATTESONS VEI 4  
SØKNAD OM DISPENSASJON FRA FORMÅL INDUSTRI  
 
Bakgrunn: 
Det vises til forespørsel om uttalelse til dispensasjonssøknad fra reguleringsformål industri for 
John G. Mattesons vei 4 fra Bios Arkitekter. Tomten på ca. 11,3 dekar ligger langs General 
Ruges vei mot øst og har Østmarkveien i nord. Det omkringliggende området består av 
eneboliger, terrasseblokker og boligblokker. I søndre del av nærområdet ligger Østmarka skole 
og Adventkirken på Ulsrud. Det er også blandet virksomhet som dagligvare, bilforretning og 
lagervirksomhet i området. 
 
Saksframstilling: 
Tomt inkludert tilstøtende arealer er 15213 m2 og bebyggelse er på 5785 m2 (dobbel høyde i 
lager er ikke medregnet i arealet). Gjeldende regulering med reguleringsbestemmelser er S-
1480 datert 18.08.68. Formålet er industri og det tillates ikke boliger i industristrøket. Det søkes 
om dispensasjon fra formålet med gjeldende reguleringsbestemmelser i S-1480. Formålet 
”industri” søkes omgjort til ”forretninger, næringsbebyggelse, annen næring, kjøpesenter”.  
 
Industrilokalene står i dag tomme, og det ønskes etablert næring og detaljhandelvirksomhet i 
lokalene i form av Leos lekeland (2811 m2 i 1. etasje og 690m2 i 2. etasje) samt treningsstudio 
ca. 600m2 i 2 etg).  
Leos Lekeland er et eventkonsept for barn hvor det tilbys ulike former for innelek som klatring, 
hopping, sykkelbaner, rutsjebaner, trampoliner etc.  
 
Bois arkitekter begrunner ønsket om dispensasjon med at området vil vitaliseres med at 
eksisterende tomme bygninger tas i bruk til ovennevnte publikumsrettede aktiviteter, uten at 
dette er til sjenanse for naboene. 
 
Administrasjonens vurderinger: 
Bydel Østensjø har ingen prinsipielle innvendinger mot at det gis dispensasjon fra 
reguleringsformålet industri for etablering av næring og detaljhandelvirksomhet i John G. 
Mattesons vei 4 (gnr. 145 bnr.361). 
Grunnet nærhet til skole, kirke og boliger må de trafikale forhold ivaretas når det gjelder 
trafikksikkerhet og tilstrekkelig parkeringskapasitet. 



 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydel Østensjø har ingen prinsipielle innvendinger mot at det gis dispensasjon fra 
reguleringsformålet industri for etablering av næring og detaljhandelvirksomhet i John G. 
Mattesons vei 4 (gnr. 145 bnr.361). 
Grunnet nærhet til skole, kirke og boliger må de trafikale forhold ivaretas når det gjelder 
trafikksikkerhet og tilstrekkelig parkeringskapasitet. 
 
 
Tove Stien /s        Kari Bjørneboe /s 
bydelsdirektør        bydelsdirektør 
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Sak 149/12  Utarbeidelse av Grønn Faktor plan  
 
Arkivsak: 200501147 
Arkivkode: 930.1 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 10.09.12 46/12  
Bydelsutvalget 17.09.12 149/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
UTARBEIDELSE AV GRØNN FAKTOR PLAN  
 
Bakgrunn: 
Saken er satt på sakskart av Kristin Sandaker (A). 
 
Saksframstilling: 
Oslo er en av Europas raskest voksende byer. Etterspørselen etter boliger er svært høy. For å 
hindre en vekst som blir bilbasert og en betydelig miljøbelastning er det nødvendig å fortette i 
boligområdene. Fortetting i boligområder er ikke uten utfordringer. Nye boligprosjekter med 
dårlige eller manglende uteoppholdsarealer fører til redusert bomiljøkvalitet ikke bare innenfor 
egen eiendom men også i omkringliggende bomiljø.  
 
Flere nye boligprosjekter i Oslo kommune har i den senere tid rettmessig blitt kritisert for 
dårlige eller manglende uteoppholdsarealer. Dette gjelder også for bydel Østensjø. Estetisk sett 
er det store forskjeller på uteoppholdsarealene i de nye boligprosjektene som har kommet og 
60-talls bebyggelsen som er dominerende for den tette bebyggelsen i bydel Østensjø. Bydel 
Østensjø ønsker å bevare den høye kvaliteten på bomiljøene som gjør bydelen så attraktiv å bo 
i. Som en konsekvens av manglende bestemmelser og styring ønsker bydelen at det etableres et 
planverktøy som sikrer gode utemiljøer i form av en Grønn Faktor Plan (også omtalt som 
Grønn arealfaktor (GAF), Grønn overflatefaktor (GOF) eller Grønytefaktor (GYF)).  
 
Det er internasjonalt en økende forståelse for betydningen av å sikre blå-grønn infrastruktur i 
detalj i nye prosjekter. Byer som Seattle og Malmø har på hvert sitt vis utarbeidet grønn faktor 
planer som har vist seg å fungere svært godt. Bydel Østensjø ønsker å hindre uheldig fortetting, 
og ber om at det utarbeides en Grønn Faktor Plan sentralt i kommunen, subsidiært at bydel 
Østensjø er en forsøksbydel for en Grønn Faktor Plan. For øvrig trengs det virkemidler for å 
begrense harde flater i by. Fortetting og mange harde flater i byggesonen gir utfordringer i en 
framtid med mer nedbør og mer intense regnskyll. 
 
Forslag til vedtak fra Kristin Sandaker (A) 
Det bes om at det sentralt i kommunen igangsettes et arbeid med en Grønn Faktor Plan (også 
omtalt som Grønn arealfaktor (GAF), Grønn overflatefaktor (GOF) eller Grønytefaktor (GYF)). 
Subsidiært at det utarbeides en Grønn Faktor Plan for Bydel Østensjø som får status som 
forsøksbydel. Dette kan utføres f. eks som et pilotprosjekt innenfor Fremtidens Byer. Det vises 
til det arbeidet som er gjort med lignende planer i Seattle og Malmø. En Grønn Faktor Plan skal 
sikre gode utemiljøer i nye boligprosjekter, og en fortetting som ikke går på bekostning av gode 



eksisterende bomiljøer, men vil forøvrig også fungere som et godt virkemiddel innen 
klimatilpassing. 
 
 
 
Therese Kloumann Lundstedt /s 
BU-sekretær 
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Sak 150/12  Trafikktiltak Skullerud  
 
Arkivsak: 201000410 
Arkivkode: 612.7 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 10.09.12 47/12  
Bydelsutvalget 17.09.12 150/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
TRAFIKKTILTAK SKULLERUD  
 
Trafikktiltak på Skullerud  
 
Forslagsstiller: 
Kristin Sandaker (Ap)  
  
Beskrivelse av foreslått tiltak:  
 
1) Enebakkveien/Skulleruveien sør for Abildsøkrysset har en høyere fartsgrense enn 
Enebakkveien for øvrig. Det bes om at fartsgrensen settes ned fra 50km/t til 40km/t slik som 
det er på Enebakkveien nord for Abildsøkrysset. 
 



 
 

 
 
 
2) Det er stort behov for lyskryss i krysset Skullerudveien-Johan Scharffenbergsvei. 
Dette er skolevei for mange barn i området. Samtidig er krysset raskeste gangvei for en stor 
andel beboere på Skullerud som skal til Skullerud T-banestasjon eller endeholdeplassen for 
bussrute 70.  Skullerud er under voldsom utbygging og antall bosatte i området er forventet og 
stige betydelig de kommende årene. Dette vil medføre ytterlige biltrafikk i området. 
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Bakgrunn: 
Tiltakene er foreslått etter anmodning fra Skullerud FAU i møte med gruppen som er satt til å 
utarbeide Trafikkplan for Østensjø Bydel. Skullerud FAU har også gått tydelig ut i Nordstrands 
blad og etterspurt konkrete tiltak.  
 
Overordnende planer: 
Nasjonale føringer: Nullvisjonen er en visjon om et transportsystem som ikke krever liv eller 
gir hardt skadde. Regjeringen har lagt nullvisjonen til grunn for trafikksikkerhetsarbeidet i 



Norge, og Nasjonal transportplan (NTP) for 2010 – 2019 gir føringer for dette arbeidet 
fremover. 
 
Forslag til vedtak fra Kristin Sandaker (Ap): 
BU ber Bymiljøetaten om at: 
 
1) Det bes om at fartsgrensen settes ned fra 50km/t til 40km/t på Enebakkveien/Skulleruveien 
sør for Abildsøkrysset, lik fartsgrensen på Enebakkveien nord for Abildsøkrysset. 
 
2) Det etableres lyskryss i krysset Skullerudveien-Johan Scharffenbergsvei. 
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Sak 151/12  Trafikktiltak Abildsø  
 
Arkivsak: 201000410 
Arkivkode: 612.7 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 10.09.12 48/12  
Bydelsutvalget 17.09.12 151/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
TRAFIKKTILTAK ABILDSØ  
 
 
Forslagsstiller: 
Kristin Sandaker (Ap)  
  
Beskrivelse av foreslått tiltak:  
1) Den lysregulerte fotgjengerovergangen ved Østensjøveien/Grågåsveien blir oversett av 
mange bilister. Det er registrert flere tilfeller der bilister i høy fart kjører på rødt lys. Dette er 
skoleveien til barn helt ned til 6 år. Denne aldersgruppen oppfatter ikke at det kan være farlig å 
krysse veien når det er grønn mann. Det er behov for tiltak som opphevet gangfelt eller 
lysbru som markerer fotgjengerfeltet tydeligere. 

 
2) På stikkveien langs Enebakkveien mangler det oppmerkede fotgjengeroverganger. Dette er 
skoleveien til barn helt ned til 6 år. Det arbeides med fra skolens side å få elevene til å være 
flinke til å benytte seg av oppmerkede fotgjengeroverganger. Det bør males 
fotgjengeroverganger i kryssene på stikkveiene til Enebakkveien, og settes opp 
”fotgjengerskilt”. 
 



      
 
 
 
 
3) Den lysregulerte fotgjengerovergangen ved Abildsø skole fungerer dårlig. Tiden fra man 
trykker på knappen til det blir grønn mann er i dag så lang at barna som er avhengig av 
overgangen blir usikre eller utålmodige og velger å krysse Enebakkveien på rødt lys. Dette har 
ført til nesteulykker. Tidsintervallet bør reguleres slik at ventetiden for fotgjengerne blir 
kortere, spesielt i skoletiden. 
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Bakgrunn: 
Tiltakene er foreslått etter anmodning fra Abildsø FAU i møte med gruppen som er satt til å 
utarbeide Trafikkplan for Østensjø Bydel.  
 
 
 
Overordnende planer: 
Nasjonale føringer: Nullvisjonen er en visjon om et transportsystem som ikke krever liv eller 
gir hardt skadde. Regjeringen har lagt nullvisjonen til grunn for trafikksikkerhetsarbeidet i 
Norge, og Nasjonal transportplan (NTP) for 2010 – 2019 gir føringer for dette arbeidet 
fremover. 
 
Forslag til vedtak fra Kristin Sandaker (Ap): 
 
BU ber Bymiljøetaten om at: 
 
1) Tiltak som opphevet gangfelt eller lysbru som markerer fotgjengerfeltet ved 
Østensjøveien/Grågåsveien tydeligere, da det er gjentatte ganger er registrert biler som kjører 
på rødt lys. 
 
2) Det males fotgjengeroverganger i kryssene på stikkveiene til Enebakkveien. Dette er 
skoleveien for barn helt ned til 6 år. Det arbeides aktivt fra skolens side med å lære elevene til å 
være flinke til å benytte seg av oppmerkede fotgjengeroverganger. 
 
3) Den lysregulerte fotgjengerovergangen ved Abildsø skole reguleres slik at ventetiden for 
fotgjengerne blir kortere. Tiden fra man trykker på knappen til det blir grønn mann er i dag så 
lang at barna som er avhengig av overgangen blir usikre eller utålmodige og velger å krysse 
Enebakkveien på rødt lys. 
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